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Dlane nebeského Otca
Poväčšine sa asi všetci 

zhodneme, že medzi najkraj-
šie chvíle z detstva, ktoré sa 
nám nezabudnuteľným spô-
sobom vtlačili do srdca a pa-
mäte sú tie, keď nám naši ro-
dičia napriek spleti rôznych 
povinností, úloh, zhonu do-
kázali venovať svoj čas a po-
zornosť.

Aj dnes po mnohých rokoch 
dokážeme živo precítiť ich 
upokojujúce, či povzbudzujú-
ce pohladenia, objatia, uis-
tenia, že naša hodnota je pre 
nich nemenná, a to aj napriek 
našim nedokonalostiam a zly-
haniam. Tak ako to bolo aj 
v prípade malého chlapčeka 
sediaceho na kolenách svoj-
ho otca. Dieťa si pokojne vy-
chutnávalo prítomný okamih, 
keď vtom mu nečakane padol 
zrak na otcove mozoľnaté dla-

ne a už kládlo zvedavú otázku: 
„Ocko a nebolia ťa ruky?“ 
Otec si všimol rozpačitosť 
v očiach dieťaťa a pohotovo 
zareagoval: „Synček, máš kde 
bývať? Máš čo jesť? Si šťast-
ný, spokojný?“

Chlapček súhlasne priký-
vol na každú položenú otázku 
a tak otec s úsmevom na tvári

skonštatoval: „Tak potom 
ma nebolia“. Nezabúdajme, 
že okrem dlaní našich blízkych 
sú tu dlane nášho nebeského 
Otca. Dlane objímajúce, obe-
tujúce sa pre všetky svoje deti. 
Pre tie, ktoré získali, alebo ešte 
len získajú Nobelovu cenu, no 
i pre tie, ktoré sa stali, alebo 
sa v blízkej budúcnosti stanú 
delikventmi či závislákmi. Boh 
ponúka človeku lásku večnú, 
nemennú, bezpodmienečnú. 
Miluje nás rovnako a stále, aj 

keby me ním opovrhovali, či 
zatvárali pred ním dvere. On 
zostáva vo svojej láske verný, 
hoci my mu častokrát hovo-
ríme „nie“. Väčšina vtákov 
bola stvorená, aby lietala. Je 
to ich prirodzený biotop. Byť 
len na zemi je pre vtáka znač-
ným obmedzením. Lebo vták 
sa nevyznačuje tým, že vie 
chodiť po zemi, ale tým, že je 
schopný lietať. A tak je to aj 
s človekom. Každý človek bol 
stvorený, aby žil, miloval a bol 
milovaný. Takže žiť a nemi-
lovať, nebyť milovaný je tiež 
obmedzenie, značný handicap 
pre človeka. Je to ako keď vtá-
kom zastrihnú krídla a zba-
via ich tak schopnosti lietať. 
Je veľa vecí v našom živote, 
ktoré nám zastrihávajú krídla 
a ak ich človek nerieši, môže 
ľahko zabudnúť, že bol stvore-

ný pre „lietanie“. 
Neodpustenie, ne-
návisť, vlastníctvo 
sú výkričníkom, 
mementom neko-
nečných príbehov 
zraňovania, utr-
penia. Toto Boh 
nikdy nechcel 
a nechce. Práve 
to je dôvod, prečo 
v Písme toľkokrát 
hovorí o odpus-
tení, o zľutovaní. 
Rovnako to bol 
silný dôvod, pre 
ktorý Boh poslal 
svojho Syna na svet.

Zažiť odpustenie, ktoré mení 
tvoj, môj život, ale aj celé oko-
lie. Je to niečo silné, autentic-
ké. Ak chceme, aby naše vzťa-
hy v rodine, na pracovisku, 
v susedstve, v meste boli zdra-

vé a radostné, odpúšťajme na 
každej rovine. Opäť sa nám 
ponúka jedinečné posolstvo 
Vianoc, tak ho prijmime do 
svojich životov, aby sme mohli 
so svätým Jánom konštatovať 
– Milovaní, milujme sa, preto-

že láska je z Boha a každý kto 
miluje, z Boha sa narodil a po-
zná Boha. Ten kto nemiluje, 
nikdy Boha nepoznal, pretože 
BOH JE LÁSKA.

Miloš Pekarčík 
dekan
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Mesto Námestovo má schválený rozpočet 
na rok 2024. Je prvé na Orave

Mimoriadne efektívne ro-
kovanie šiesteho tohtoročné-
ho mestského zastupiteľstva 
predviedli poslanci spolu 
s vedením mesta. Na pre-
rokovanie štrnástich bodov 
programu im stačili iba dve 
hodiny. Schváliť v tomto 
čase rozpočet mesta na roky 
2024 – 2026, upraviť tohto-
ročný rozpočet vrátane čer-
pania rezervného fondu, pri-
jať päť všeobecne záväzných 
nariadení, dve interné práv-
ne normy, schváliť prenájom 
mestského pozemku, vypo-
čuť si správy hlavnej kon-
trolórky a schváliť jej plán 
kontrolnej činnosti a ešte si 
vypočuť v bodoch interpelá-
cie a rôzne aj občanov mes-
ta... tak to si v Námestove 
málokto pamätá.

Vďačíme za to kvalitnej 
príprave predkladaných ma-
teriálov pracovníkmi mest-
ského úradu, následným 
prerokovaním v odborných 

komisiách a konečným „do-
ladením“ požiadaviek a pri-
pomienok na pracovnom 
stretnutí poslancov s ve-
dením mesta tesne pred 
zasadnutím zastupiteľstva. 
Pochváliť treba všetkých 
poslancov mestského za-

stupiteľstva za vecný prí-
stup pri hľadaní kompro-
misov medzi jednotlivými 
požiadavkami na rozpočet 
mesta a v neposlednom 
rade aj ich kultivované 
a konštruktívne vystupova-
nie na samotnom rokovaní 

mestského zastupiteľstva.
Krásna bodka za prvým 

rokom tohto volebného ob-
dobia a krásny darček pred 
nadchádzajúcimi vianočný-
mi sviatkami.

Milan Rentka                   
prednosta MsÚ

Na rokovaní mestského zastupiteľstva 4. decembra poslanci schválili rozpočet mes-
ta na rok 2024 všetkými hlasmi prítomných poslancov. Výhľad rozpočtov na roky 2025 
a 2026 vzali poslanci na vedomie.

V 13-tich sa to lepšie ťahá...             Foto: ar MsÚ

Milí Námestovčania,   
počas vianočného 

obdobia z každej 
strany počúvame, 
ako si ľudia prajú 
veľa lásky, radosti 
a pohody v kruhu 
najbližších. Ja by 
som si želala, aby 
sme nezostali len 
pri týchto slovách, 
ale aby sme aj tak 
konali. Pretože nie 
je nič horšie ako sledovať 
rodičov hádajúcich sa 
o deti, susedov, ktorí si 

nevedia prísť na 
meno pre meter 
pozemku, ale-
bo príbuzných, 
ktorí sa hádajú 
o peniaze v de-
dičskom konaní. 
Preto konajme 
s láskou – k sebe, 
k svojim blízkym 
a k svojmu 
okoliu. 

Šťastné a veselé Vianoce!
Adriana Paneková              

poslankyňa MsZ

   

Mesto pomôže zraniteľným 
skupinám obyvateľov 

Konečnú verziu návrhu vše-
obecne záväzného nariadenia 
k tejto téme prijali poslanci 
na decembrovom zasadnu-
tí mestského zastupiteľstva. 
O podobe fi nančného prí-
spevku boli občania priebež-
ne informovaní a teraz – po 
dotiahnutí všetkých právnych 
a administratívnych náležitos-
tí – bude zavedený do praxe. 
Návrh vychádza od členov 
komisie pre sociálnu oblasť, 
zdravotnú starostlivosť a ob-
čianske záležitosti a podľa 
slov jej predsedníčky Márie 
Červeňovej „mesto zabezpe-
čí, aby pomoc s jedlom sme-
rovala tam, kde je najviac po-
trebná“.

Táto iniciatíva má pomôcť 
seniorom a poberateľom inva-
lidného dôchodku v zvláda-
ní nákladov na stravovanie a 
zároveň uľahčiť starostlivosť 
rodinným príslušníkom. Fi-
nančný príspevok vo výške 
1,5 eura bude dostupný pre 

oprávnených občanov, ktorí 
sú poberateľmi starobného 
alebo invalidného dôchodku 
do výšky 500 eur mesačne. 

Už teraz môžu žiadatelia 
prichádzať na mestský úrad, 
kde vypíšu žiadosť a následne 
dostanú inštrukcie, ako si prí-
spevok uplatniť. 

V praxi to znamená, že 
budú zazmluvnené reštau-
račné zariadenia, ktoré záro-
veň prispôsobia denné menu 
pre seniorov. Jedlo v ponuke 
denného menu si budú môcť 
seniori vyzdvihnúť v reštau-
rácii osobne, alebo im bude 
poskytnutá možnosť donáško-
vej služby. 

Nové opatrenie je vítaným 
krokom v zabezpečovaní 
potrieb zraniteľných skupín 
obyvateľov mesta Námesto-
vo a predstavuje príklad cie-
lenej a efektívnej sociálnej 
pomoci.

Mária Červeňová
poslankyňa MsZ

Od februára 2024 bude mesto Námestovo posky-
tovať jednoduchý a dôležitý fi nančný príspevok na 
stravovanie nielen seniorom, ale aj poberateľom 
invalidného dôchodku s mierou postihnutia nad 70 
percent.

Cieľ – centralizované zásobovanie teplom 
s podporou obnoviteľných zdrojov energie
Bytový podnik Námesto-

vo, s.r.o. sa drží hesla: „Náš 
zákazník, náš pán“, ale nie 
vždy sa dá každému vyho-
vieť. Začiatok vykurovacej 
sezóny je vždy trochu roz-
pačitý. Niektorí žiadajú ne-
kúriť, lebo chcú šetriť, iní 
zase kúriť, lebo im je zima. 
V krátkosti sa pokúsime vy-
svetliť, kedy a za akých pod-
mienok sa vykurovacia sezó-
na začína.

Podľa vyhlášky MH SR č. 
152/2005 Z. z. sa vykurova-
cia sezóna na Slovensku za-
čína 1. septembra a končí 31. 
mája nasledujúceho kalen-
dárneho roka. Jej začiatok a 
trvanie nie sú pevne stanove-
né vyhláškou, závisia aj od 
viacerých faktorov, vrátane 
poveternostných podmienok 
a predpisov. Dodávka tep-
la sa totiž aktivuje až vtedy, 
keď dva po sebe nasledujú-
ce dni priemerná vonkajšia 
teplota ovzdušia klesne pod 
13 stupňov Celzia a podľa 
predpovede vývoja počasia 
nemožno v nasledujúcom 
dni očakávať jej zvýšenie 
nad túto hodnotu. Priemer-
ná denná teplota sa vypočíta 
z troch meraní, a to o 7., 14. 
a 21. hodine, pričom name-
raná hodnota z 21. hodiny 
sa započítava do priemeru 
dvakrát. Môžeme všetkých 
odberateľov tepla ubezpe-
čiť, že vývoj počasia po-
zorne sledujeme a ak dôjde 
k prechodnému otepleniu, 
naše zariadenia a systémy 
sú schopné efektívne prispô-

sobiť dodávku tepla. Počas 
teplých dní dochádza k pri-
meranému útlmu kúrenia a 
vo večerných hodinách, keď 
je vonku chladno, kúrenie 
sa opäť zintenzívni. Vďaka 
tomu pociťujú obyvatelia 
tepelnú pohodu a zbytočne 
sa energiou neplytvá. Ak by 
však vonkajšie teploty dlho-
dobo vzrástli, dodávky tepla 
sa prerušia. 

Vďaka teplej jeseni sa tento 
rok vykurovanie v Námesto-
ve spustilo podstatne neskôr 
ako obvykle, až v prvom ok-
tóbrovom týždni.

Nová cena tepla                 
mierne vyššia

Pre všetkých zákazníkov 
v meste máme schválenú 
jednotnú cenu tepla a ne-
robíme rozdiely v dodávke 
tepla do odberných miest. 
Bytový podnik Námestovo, 
má Úradom pre reguláciu 
sieťových odvetví schvále-
nú novú cenu tepla na rok 
2024, ktorá je mierne vyš-
šia ako súčasná cena v tom-
to roku 2023. Navýšenie 
jednozložkovej ceny o 5,9 
% je spôsobené vyššou ce-
nou elektrickej energie, stu-
denej vody a avizovaným 
zvýšením distribučných 
poplatkov za dodávku ply-
nu a elektrickej energie. 
Námestovo má stále veľ-
mi dobrú cenu tepla oproti 
iným teplárenským spoloč-
nostiam a za rok 2023 pod-
ľa predbežných kalkulácií 
budú odberateľom vrátené 

fi nančné prostriedky zo zúč-
tovania skutočnej ceny. 

 
Cieľ spoločnosti na 

nasledujúce obdobie
Naším hlavným a najdôle-

žitejším cieľom je realizácia 
rekonštrukcie teplovodných 
rozvodov a odovzdávacích 
staníc tepla pre Sídlisko 
Brehy. Prioritou je realizo-
vať rekonštrukciu rozvodov 
z nenávratných fi nančných 
zdrojov a nezaťažovať ob-
čanov mesta ďalšími zvý-
šenými nákladmi na úvery 
v tomto neľahkom období 
energetickej krízy a nesta-
bilných cien energií. Práve 
z tohto dôvodu musíme po-
stupne prechádzať na účinné 
centralizované zásobovanie 
teplom tak, aby sme dosiahli 
požadované percento podie-
lu s podporou výroby tep-
la z obnoviteľných zdrojov 
energie.

V roku 2021 sme požia-
dali o vypracovanie štúdie 
na prehodnotenie palivovej 
základne na výrobu tepla 
z obnoviteľných zdrojov. 
Najvhodnejšou alternatí-
vou bola navrhnutá inštalá-
cia kogeneračných jedno-
tiek v kotolni PK5 Brehy a 
PK2 Stred. To znamená, že 
systém prechodu na účinné 
centralizované zásobovanie 
teplom bude pozostávať z 
kombinovanej výroby elek-
triny a tepla a výroby tepla 
prostredníctvom obnoviteľ-
ných zdrojov energie  (napr. 
tepelné čerpadlá, solárne a 

fotovoltické panely). Tak 
splníme podmienky a získa-
me možnosť uchádzať sa o 
dané výzvy s podporou mi-
morozpočtových fi nančných 
zdrojov na modernizáciu 
rozvodov tepla na Sídlisku 
Brehy. Koncom roka 2022 
sme dali vypracovať jedno-
duchú NN schému zapojenia 
kogeneračných jednotiek, na 
základe ktorej sme požiadali 
Stredoslovenskú distribučnú 
spoločnosť o územno-tech-
nické vyjadrenie k možnos-
ti pripojenia kombinovanej 
výroby elektriny a tepla do 
distribučnej sústavy a vyjad-
renie k predpokladanej re-
zervácii kapacity vyrobenej 
elektrickej energie. Stanovis-
ko doručené začiatkom tohto 
roka bolo kladné a v priebehu 
roka sme uhradili aj požado-
vané pripojovacie poplatky, 
čím sme sa zaviazali v pokra-
čovaní realizácie projektu.

Na daný projekt výroby 
tepla z kombinovanej výro-
by elektriny a tepla, rekon-
štrukcie kotolne a realizácie 
prechodu na účinné centrali-
zované zásobovanie teplom 
sme v novembri tohto roku 
dostali vypracovanú projek-
tovú dokumentáciu pre vy-
danie stavebného povolenia 
inštalácie kogeneračných 
jednotiek v kotolni PK5 Bre-
hy v Námestove a momen-
tálne intenzívne pracujeme 
na podaní žiadosti o staveb-
né povolenie.

Milan Šurin, konateľ
Bytový podnik Námestovo  

Všetkým spolutvorcom mestských novín 
Námestovčan ďakujeme za spoluprácu              
v roku 2023 želáme im, aj všetkým             
čitateľom, radostné a požehnané Vianoce                    
a tiež úspešný rok 2024!

                          Redakcia a redakčná rada                          Redakcia a redakčná rada                          Redakcia a redakčná rada                          Redakcia a redakčná rada



V  minulom  čísle  novín  sme  informovali, 
ako sa nám v krátkom čase podarilo vyriešiť 
dlhotrvajúci problém poškodeného a deravé-
ho chodníka k Saleziánom, dnes sa môžeme 
opäť  pochváliť  ďalším  (malým)  úspechom. 
Vlastníci radových garáží na Brehoch a tiež 
aj majitelia garáží v susediacej bytovke boli 
zúfalí. Zdá sa, že práve výstavba spomenutej 
bytovky spôsobila, že voda medzi garážami 
nemala kadiaľ odtiecť a vznikla tak v danom 
priestore  veľká  „priehrada“,  navyše  s  hlbo-
kými vymytými dierami.
Vedenie mesta navrhlo kompromisné rieše-

nie daného problému, ktoré spočívalo v od-
vedení vody a vyasfaltovaní štvormetrového 
pásu od vjazdu z miestnej komunikácie až po 
objekt bytovky, čo predstavovalo dĺžku pri-
bližne deväťdesiat metrov.

Technickým  problémom  bolo  od-
vedenie  vody.  Dosiahnuť  spád  na 
takej  dĺžke  nie  je  také  jednoduché. 
No našiel sa spôsob, a hlavne ochota 
jedného  vlastníka  prefabrikovanej 
garáže, ktorý umožnil cez svoj poze-
mok pod garážou urobiť pretlak od-
vodového potrubia z drenáže a vodu 
tak odviesť do rigola pri ceste. Uvi-
díme,  ako  sa  dané  riešenie  osved-
čí v praxi a ak  s  tým budú vlastníci 
garáží spokojní, pristúpime k podob-
ným úpravám aj medzi ostatnými ga-
rážami.
Celú akciu sa podarilo schváliť, vy-

súťažiť  a  zrealizovať  v  rekordnom 
čase jedného mesiaca a to predovšet-
kým vďaka dobrej spolupráci medzi 
vedením mesta a mestským zastupi-
teľstvom.

Milan Rentka
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INVESTIČNÉ AKTIVITY

            Foto:MsÚ

Obnova Steny dejateľov
V  prvý  deň  decembra 

2023  bola  po  kompletnej 
renovácii  na  Námestí  P.  O. 
Hviezdoslava odovzdaná do 
užívania  mestu  Stena  deja-
teľov.  Renováciu  si  žiadali 
tiež  schody  popri  stene  vý-
znamných  osobností  a  pri 
dome kultúry, ktoré boli sú-
časťou  stavby  a  tiež  plocha 
pred  jednotlivými  prevádz-
kami, vrátanie jej spevnenia.
Na  Stene  dejateľov  pre-

behla  výmena  travertínové-
ho  obkladu,  inštalácia  no-
vého  osvetlenia  a  čistenie 
–  obnova  pamätných  tabúľ 
významných  osobností  hor-
nej Oravy.

Stihli sme to o päť minút dvanásť
S novým zastupiteľstvom vieme problémy riešiť promptne.

Havarijný stav pri garážach na Brehoch.

Odvodnenie sa pretlačilo popod jednu z ga-
ráží.

Odvodnená a vyasfaltovaná plocha po stavebných 
úpravách.                                                    Foto: (MsÚ)

Aký je vlastne rozpočet pre rok 2024?
Kto bude a kto nebude spokojný.
Potreby kričia odvšadiaľ, ale 

nie na všetky je dostatok pro-
striedkov.  K  záplave  žiados-
tí  je  preto  potrebné  pristúpiť 
s  chladom  reality  a  preosiať, 
akoby vytriediť - na čo mesto 
má, na čo už nie. Prioritou sú 
povinnosti,  potom  je  na  rade 
ostatné. Naskytá sa otázka - čo 
je  dôležitejšie,  príjmy  alebo 
výdavky? Každý  máme  svoj 
osobný rozpočet a určite abso-
lútna väčšina z nás sa prikrýva 
len takou perinou, na akú má. 
Tá mestská bude chudobnejšia 
na strane príjmov, u tých, ktoré 
prídu z daní od štátu, to bude 
prepad.  Podľa  predbežných 
odhadov  hovoríme  o  prepade 
na  úrovni  370  až  500  milió-
nov  eur  pre  celé  Slovensko. 
Ak  Slovensko  na  konci  júla 
2023 malo 5 426 352 obyvate-
ľov, odhadovaný prepad dane 
z  príjmu  pre Námestovo  je  v 
rozmedzí 508 000 – 690 000 
eur. Toto  sú  reálne čísla. Pre-
to  ak mesto  chce  plniť  svoje 
základné  úlohy,  musí  sa  jed-
noznačne orientovať na strán-
ku príjmu do rozpočtu -  to  je 
prvoradé. 

Mesto potrebuje limity
Fakty  hovoria  jasne  -  ko-

niec  s  rozdávaním,  niekedy 
aj neúčelným,  len aby nebola 
kritika.  Ak  sa  zameriame  na 
jednotlivé kapitoly mestského 
rozpočtu, nie sú ani na pohľad 
nijako  ružové  a  predložený 
rozpočet  je určený  skôr  na 
spotrebu. Kapitálové výdavky 
predstavujú pokles oproti roku 
2023 a oproti očakávanej sku-
točnosti roku 2023 až o 73 %. 
Vecne  a  obsahovo  vyrovnané 
financie  sú  preto  z  dlhodobé-
ho hľadiska pre mesto naozaj 
veľkou  výzvou.  Hlavné  ná-
stroje  zabezpečenia  udržateľ-
nosti verejných financií je pre-
to potrebné nastaviť ako limit 
verejných  výdavkov:  limit  na 
školstvo, chod mestského úra-
du, mestskú políciu - mestská 
polícia áno, ak áno, koľko... 

Hľadať možnosti 
ako navýšiť príjmy
Daňové prognózy pre samo-

správy  sú  nepriaznivé  a  bude 
ešte  horšie.  Kto  v  roku  2024 
nebude  reagovať  na  výpa-
dok dane z príjmov fyzických 
osôb,  ohrozí  chod  mesta.  Už 
teraz  je  posledná  možnosť 
zmeniť  orientáciu  rozpočtu  z 
výdaju na príjem.  Iba  takým-
to spôsobom bude aj na šport, 
kultúru a možno aj na mestskú 
políciu. Je chvályhodné, že po-
slanci  aj  vedenie mesta majú 
spoločný  záujem  hľadať  spô-
soby, ako zvýšiť príjem mesta. 
Ukazuje  sa viacero možností, 

jednou  z  nich  je  odstrihnúť 
činnosti,  ktoré  možno  nahra-
diť  inak.  Značné  prostriedky 
sa dajú ušetriť napríklad zme-
nou organizácie centra voľné-
ho  času,  peniaze  na  činnosť 
prideliť  školám,  ktoré  zabez-
pečia  rozsah služieb – úspora 
bude  určite  viac  ako  tridsať-
tisíc  eur.  Druhou  možnosťou 
navýšenia príjmu je zavedenie 
poplatku za rozvoj. Tu je mož-
ný  a  očakávaný  príjem  viac 
ako  dvesto  tisíc  eur.  Existuje 
reálny  predpoklad,  že  škrtov 
v rozpočte pre rok 2024 bude 
oveľa  viac  a  ak  sa  tento  rok 
upravoval  rozpočet  už  8-krát, 
v  budúcom  roku  to  tiež bude 
veľmi podobné, ak nie horšie. 
Potrebné sú opatrenia na stra-
ne  príjmov  aj  výdavkov,  pre-
tože len tak bude zabezpečený 
riadny chod mesta a jeho funk-
cionalita. 

Priority a diskusia 
o nich 
Vyrovnané  -  vecne  aj  obsa-

hom  –  financie  sú  pre mesto 
alfou  a  omegou.  Opakujem, 
hlavným  nástrojom musí  byť 
limit výdavkov na všetky čin-
nosti.  Len  tak  bude  zabezpe-
čená  udržateľnosť  verejných 
financií.  K  rozhodujúcim  po-
ložkám  je  samozrejme  po-
trebná diskusia a stanovenie si 
priorít  na úrovni  jednotlivých 
kapitol. Na jednej strane je po-
trebné  stanoviť  limity  výdav-
kov v jednotlivých kapitolách, 
na  strane  druhej  sa  opakova-
ne  uchádzať  o  mimorozpoč-
tové  zdroje  financovania.  Ak 
sa  letargicky  spoľahneme 
len na príjem z  toho,  čo nám 
prinesú,  budeme  len  bezdu-
chým  údržbárom.  Liekom  na 
rozvoj mesta  je  orientácia  na 
rast. Potrebujeme oveľa rých-
lejšie  a  efektívnejšie  spraco-
vať pozemkové úpravy, prijať 
poplatok  za  rozvoj,  umožniť 
realizáciu rozvojových projek-
tov.  Optimalizovať  mestské 
dane,  zvýšenie  kompenzovať 
racionálnym výberom a stano-
vením priorít v rámci rozvoja. 

Aby sa zo symbolu 
hornej Oravy nestal
symbol úpadku
Aj v našom meste v dôsled-

ku  úbytku  počtu  obyvateľov 
strácame  atraktivitu  a  prichá-
dzame  aj  o  čoraz  viac  funk-
cionality.  Obyvatelia  a  aj  fir-
my presúvajú svoje pôsobenie 
mimo  mesta,  hľadajú  lepšie 
podmienky    existencie.  Do-
chádza  k  opúšťaniu  nehnu-
teľností,  pozemkov  aj  budov 
a  začína  rast  sociálno-pato-
logických  javov.  To  je  preja-
vom  deurbanizácie,  samotný 

priestor mesta  stráca  svoj  ur-
bánny  tvar.  V  konečnom  dô-
sledku môže dôjsť k tomu, že 
sa väčšina mestských aktivít a 
obyvateľstva  presunie  do  de-
dín. Nám zostanú oči pre plač 
a nevyužívaný priestor. Niek-
dajší symbol hornej Oravy sa 
stane  symbolom  úpadku.  Ak 
dlhodobo klesá počet obyvate-
ľov, v meste sa nachádza viac 
opustených  nehnuteľností  a 
pre  nedostatočné  financova-
nie  zlyhávajú  základné  služ-
by  obyvateľstvu,  ako  verejné 
osvetlenie,  údržba  verejných 
komunikácií  či  nedostup-
nosť  voľnočasových  aktivít, 
tak  liekom na  to  je orientácia 
mesta na rast a reurbanizácia, 
oživenie  činnosti  mesta  za-
vedením  programu  podpory 
revitalizácie.  Zmena  postoja 
k   pozemkom, ktoré v pláno-
vacích  dokumentoch  musia 
predstavovať  hlavnú  konku-
renčnú výhodu rozvoja mesta. 
Mestá trpia náporom dopravy, 
ale na druhej strane je to vlast-
ne doprava, ktorá dáva záruku 
rozvoja.  Podmienkou  rozvoja 
mesta je kvalitná cestná infraš-
truktúra  a  regulácia  statickej 
dopravy. 

Výziev je veľa, úlohou 
sú riešenia
Časom nás dobehne investič-

ný dlh v oprave ciest, pričom 
potrebné  sú  aj  investície  do 
zlepšenia ich technického sta-
vu. V oblasti cyklociest mesto 
dlhodobo  absolútne  zlyháva, 
neexistuje  tu  žiadna  bezpeč-
ná  cyklodoprava.  Dlhodo-
bým problémom v meste je aj 
parkovanie.  Na  jednej  strane 
sa  sťažujeme  na  neodhrnuté 
cesty,  ale  parkujeme  na  nich, 
čo  znamená,  že  pracovník 
technických služieb ich reálne 
nedokáže  odhrnúť,  jedine  ak 
by sneh odfúkol vrtuľníkom... 
Na jednej strane chceme mať 
odhrnuté chodníky a cesty, na 
druhej strane neustále znižu-
jeme  rozpočet  na  údržbu. V 
nadväznosti  na  to  musí  byť 
jednou z hlavných priorít pre 
rok  2024  riešenie  statickej 
dopravy  vytvorením  vhod-
ného  systému  regulovaného 
parkovania.  Ďalšou  je  pod-
pora  života  v  centre  mesta 
cielenou finančnou podporou 
kultúrno-spoločenských  ak-
tivít,  ale  ozajstnou  kultúrou. 
No  čo,  zvykajme  si,  dobre 
už  bolo.  Na  to  si  obyvatelia 
zvolili  poslancov  a  vedenie 
mesta,  aby  problémy  riešili, 
posúvali mesto dopredu, pre-
tože  to  naše  tradičné  “lebo” 
už nestačí.             

                      Marián Grígeľ
poslanec MsZ
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Je funkčne najdlhšie pôsobiacim primátorom v his-
tórii mesta Námestovo. Piate volebné obdobie je 
v dennom strete s občanmi, má za sebou prácu pre 
ľudí v štátnej správe, je s nimi v kontakte ako súdny 
znalec, ako pracovník stavebného úradu bol pri vý-
stavbe mnohých, nielen tých významných objektov 
mesta slúžiacich jeho obyvateľom. Na spomínaných 
pozíciách, v dennom kontakte s ľuďmi v Námesto-
ve je viac ako štyridsať rokov, napriek tomu o ňom 
nevieme veľa. Pretože úrad, pozíciu v samospráve 
vníma ako službu ľuďom, oni sú teda objektom jeho 
pozornosti. Vianočný čas je vhodnou príležitosťou 
pozrieť sa aj opačným smerom – poodhaliť zopár 
zaujímavých fragmentov zo života prvého muža 
mesta, človeka, ktorý kroniku rozvoja Námestova 
pozná naspamäť, lebo stál pri jeho budovaní. Člo-
veka, ktorý väčšinu Námestovčanov pozná osobne, 
lebo bol pri ich životných chvíľach, alebo pomáhal 
pri riešení ich životných míľnikov. 

Primátor Námestova Ján KADERA.

Slávnosť pre najmenších obyvateľov mesta

Primátor mesta Ján Kadera 8. 
novembra slávnostne uvítal do 
života našich najmenších oby-

vateľov, ktorým pri tejto príle-
žitosti mesto venovalo poukáž-
ku v hodnote 100 €. 

Program slávnosti sprí-
jemnili deti zo ZUŠ I. 
Kolčáka z Námestova v 
sprievode heligóniek pod 
vedením Petra Kozoňa.

Vítame nových občanov me-
dzi nami a prajeme im zdravie, 
krásne detstvo a všetko najlep-
šie do života, ktorý majú pred 
sebou.      Katarína Rusnáková

 Mamička Natália Vnučáková so svojimi ratolesťami. 
Foto: Katarína Rusnáková

Malí heligónkári zo ZUŠ I. Kolčáka prišli hrou a spevom po-
tešiť aj tých najmenších Námestovčanov.

Prišiel na brigádu. 

Námestovčania vás po-
znajú ako primátora, 
v samom začiatku vedú-
ceho stavebného úradu na 
MsNV v Námestove. Ako 
Bratislavčan ste však do 
Námestove neprišli kvôli 
zamestnaniu, všakže... Čo 
vás zlákalo z juhu na sever 
Slovenska? Bolo náročné 
zvyknúť si a čo vás tu oslo-
vilo/zadržalo natoľko, že 
ste hlavné mesto Slovenska 
napokon natrvalo vymeni-
li za mestečko na na brehu 
Oravskej priehrady?

Písal sa rok 1977, keď 
som prišiel do Námestova 
ako študent vysokej školy na 
brigádu. S kolegami zo ško-
ly sme budovali teplovodný 
kanál v areáli vtedajšieho 
ČSAD (dnes je to areál Tla-
čiarne Kubík Námestovo). 
Vo voľnom čase sme spozná-
vali mesto i ľudí. Nikdy som 
si ani vo sne nepomyslel, že 
si tu nájdem manželku.   

Ako si spomínate na Ná-
mestovo vo svojich za-
čiatkoch? Pri ktorých vý-
znamných stavbách mesta 
ste odborne rástli a ktoré 
stavby vyrastali v Námes-
tove za vášho pôsobenia na 
stavebnom úrade? 

Námestovo bolo už vte-
dy známym mestom, naj-
mä v súvislosti s Oravskou 
priehradou. Bolo kultúr-
nym, priemyselným, spolo-
čenským centrom dnešného 
okresu. Zamestnanosť bola 
v takých závodoch, ako Zá-
vody ťažkého strojárstva 
(HERN a.s.), Závody výpoč-
tovej techniky, Makyta Ná-
mestovo. V každom závode 
pracovalo viac ako 1000 za-
mestnancov. Ale spomeniem 
aj Stredoslovenské stavby, 
Agrostav, Štátne lesy, Štát-
ny majetok, Technické služ-
by, Drobná prevádzka pri 
Mestskom národnom výbo-
re, Správa ciest. Ľudia boli 
pracovití, dobrosrdeční, sú-
držní. Ako pracovník v in-
vestičnej výstavbe som mal 
radosť z každej novej bu-
dovy v meste.  Najvýznam-
nejšou stavbou bolo vybu-
dovanie kultúrneho domu 
v roku 1983 a vtedajšieho 
mestského národného vý-

boru (dnešný mestský úrad) 
v roku 1985.  Postupne pri-
búdali materské školy (Ul. 
Bernolákova, Slnečná), prí-
stavby Základnej školy na 
Ulici Komenského, Základ-
ná škola Slnečná, prístavby 
gymnázia a pod. Teší ma, 
že som bol súčasťou toh-
to rozvoja mesta. Zaujíma-
vý okamih bol pár dní pred 
otvorením kultúrneho domu. 
Budova, na tú dobu nadštan-
dardná konštrukciou i archi-
tektúrou, a prístup po hline 
všetko to pekné negoval. Za-
interesovaní sme mali hlavy 
v smútku. Finančných pro-
striedkov nie je nikdy dosť. 
Tak sa narýchlo vybudoval 
prístupový chodník z cest-
ných panelov dlhý niekoľko 
desiatok metrov...   Dnes si 
to človek ani nevie predsta-
viť, je vybudované krásne 
Námestie P.O. Hviezdosla-
va. 

V roku 1987 nastala táto 
zaujímavá situácia: Mestá 
a obce dostali príležitosť 
od vlády postaviť štátne 
byty s podmienkou zača-
tia a ukončenia v tom istom 
roku. Druhou podmienkou 
bolo, že stavbu môže reali-
zovať stavebná fi rma, ktorá 
nebola v pôsobnosti vtedaj-
šieho ministerstva výstavby. 
To v našich podmienkach 
spĺňal len Agrostav, ktorý 
ale nikdy panelové bytovky 
nestaval. Projektovú prípra-
vu a inžiniersku činnosť som 
zabezpečoval v spolupráci 
s investorom, Stavoinvestou 
Dolný Kubín. Ale najväčšiu 
zásluhu na úspešnej reali-
zácii mal riaditeľ Stavoin-
vesty Ing. Vladimír Natšin, 
vtedajší predseda mestské-
ho národného výboru Jozef 
Kolejak, vedenie Stredoslo-
venských stavieb v Námes-
tove – Ing. Franitešk  Jen-
droľ a riaditeľ Agrostavu 
Rudolf Vereš. Podarilo sa 
za nemožných podmienok 
vybudovať bytový panelový 
dom so 48 bytmi nad kultúr-
nym domom. Možno aj touto 
cestou si menovaní zaslúžia 
veľké uznanie a poďakova-
nie, väčšina in memoriam.

Líši sa práca primáto-
ra tohto mesta v závislosti 

Sviatok sv. Mikuláša
Aj tento rok sa rozžiarili 

detské očká radosťou a pre-
kvapením. Sviatok sv. Mi-
kuláša patrí medzi najobľú-
benejšie sviatky v roku pre 
deti. 

Do Námestova zavítal sv. 
Mikuláš aj so svojimi po-
mocníkmi, anjelom a čer-
tom, 3. decembra. Všet-
ky deti, ktoré na amfi teátri 
privítali sv. Mikuláša, boli 
obdarené sladkými lízanka-
mi či odznakmi. Našli sa aj 

smelší, ktorí mu zarecitova-
li básničku, alebo zaspievali 
pesničku.

Za príjemné kultúrne spes-
trenie sa postarali Divadlo 
pod balkónom a heligonkári. 

Ďakujeme všetkým, ktorí 
toto podujatie podporili svo-
jou účasťou a taktiež ďakuje-
me spoluorganizátorom.

 Katarína RUSNÁKOVÁ, 
koordinátorka pre 

projektové riadenie, MsÚ



od funkčného obdobia, je 
v súčasnosti náročnejšia 
ako napr. vo volebnom ob-
dobí 2006 – 2010?

Práca primátora bola a je 
náročná. Rozvoj mesta nie 
je možný z vlastných zdro-
jov. Je závislý na možnos-
tiach získavania fi nancií zo 
štátneho rozpočtu alebo 
z rôznych fondov a grantov. 
Napríklad v rokoch 2006 
až 2010 bola ponuka zatep-
ľovať školské zariadenia, 
rekonštruovať námestia, 
verejné osvetlenia, rekulti-
vovať skládky domového 
odpadu a podobne. Všet-
ko sa nám podarilo vy-
užiť. V súčasnosti sú 
fondy smerované na 
integrované územia. 
Výzvy sú aj limitu-
júce podmienkami, 
ktoré Námestovo 
nespĺňa. Spome-
niem napr. mož-
nosť rekonštrukcií 
verejných budov 
postavených do 
roku 1980, možnosť 
budovania cyklotrás 
v mestách a oko-
lí s počtom obyvate-
ľov mesta nad 20 000 
obyvateľov. Práca pri-
mátora je možno v sú-
časnosti náročnejšia po 
psychickej stránke. Pri-
budli sociálne siete, kde 
funkcionárov často prí-
spevky neobjektívne osoču-
jú. Tak musí mať starosta či 
primátor dobrý žalúdok. Ja 
ho mám. 

Napriek mnohoročným 
skúsenostiam – čo vás vo 
funkcii primátora prekva-
pilo? Čo vás mimoriadne 
potešilo a čo, naopak, veľmi 
zarmútilo či sklamalo?

Možno by som to ani neme-
noval najväčšou radosťou. 
Skôr mojou bežnou je, keď sa 
dá, keď môžem pomôcť ko-
mukoľvek a s hocičím. Mys-
lím to s úplnou vážnosťou 
a úprimnosťou. Naopak, som 
sklamaný, i keď nie prekva-
pený z ľudí neobjektívnych, 
neprajných, snažiacich sa 
zneužívať ťažko riešiteľné 
verejné veci (väčšinou je to 
fi nančný problém, vlastnícky 
a pod.) vo svoj prospech a 
v neprospech druhého, hoci 
sám nevie, ako verejný prob-

lém riešiť. Každý človek je 
určitou mierou sebecký, je-
den viac, druhý menej. Ale 
tých úplne stopercentných 
pribúda... Aj malý problém 
jednotlivca musí primátor 
prehodnocovať z nadhľadu 
vzhľadom na ostatných.

Vo väčšine okresných 
miest na Slovensku, po-
dobne ako v Námesto-
ve, počty obyvateľov 
dlhodobo klesajú. 
V čom sú príči-
ny tohto stavu 
a ako sa to dá 
zvrátiť?

Áno, je to 
pravda. Obča-
nia z miest hľa-
dajú bývanie na 
okraji mestské-
ho ruchu, alebo 
v satelitoch miest 
v tichšom prostredí. 
V Námestove sa posta-
vila nedávno minimálne 
stovka bytov, rodinné domy. 
Je zaujímavé, že nehnuteľ-
nosti pribúdajú, a počet 
obyvateľov klesá. Veľa ľudí 
postavilo svoje domy v oko-
litých obciach, lebo v meste 
stavebných pozemkov bolo 

ako šafranu, ceny pozem-
kov dlhodobo privysoké. Je 
predpoklad, že sa táto situá-
cia zmení. Pozemkové úpra-
vy v lokalite Vojenské I. sú 
vo fi nále. Stavebné pozemky 
boli vyznačené a odovzdané 
vlastníkom. Ponuka a dopyt 
by sa mohli tak vyvážiť. Nie 
menším problémom sú pra-
covné príležitosti. Hlavne 
dopravná infraštruktúra je 
prekážkou ďalších investícií 
zo strany investorov. A tak 
sa deje opak. Naši občania 
z regiónu cestujú za prácou 
na úkor sociálnej záťaže. Tá 
pozostáva najmä v stúpa-
júcej rozvodovosti. Myslím 
si, že jedinou cestou, ako 
zvrátiť tento stav, je využiť 
domáci prírodný potenciál 
a rozvíjať cestovný ruch. To 
sa nedarí dlhodobo podľa 
predstáv. Dôvodom sú opäť 
fi nancie, vlastnícke vzťahy 
k pozemkom a aj sprísne-
né podmienky z hľadiska 
ochrany prírody. Takmer 
celý okres je v chránenom 
území vyšších stupňov.

Aké sú ďalšie vaše vý-
zvy?

Možnosti sú, ako vždy, pri-
merané súčasným podmien-
kam. Okrem bežnej údržby 
majetku mesta a jeho cho-
du sa vedenie mesta s po-
slancami mestského zastu-
piteľstva snaží v oblastiach 

každo- denného ži-
vota 

na- predo-
vať. V oblasti kultúry máme 
v pláne rekonštruovať a za-
tepliť dom kultúry, v oblasti 
školstva vybudovať v Zák-
ladnej škole na Brehoch zák-

ladnú umeleckú 
školu, na úseku 
športu ľahko-
-atletickú tarta-
novú dráhu, na 
úseku dopravy 
okružnú križo-
vatku na Berno-
lákovej ulici nad 
Lidlom. Samo-
zrejme sú i ďal-
šie plány. Nie-
ktoré možno aj 
prekvapivé. 

Mesto Ná-
mestovo malo 
ako prvé 
z oravských 
miest schvále-

ný rozpočet na rok 2024. 
Ako vnímate spoluprá-
cu poslancov a mestské-
ho úradu (nielen) na jeho 
príprave a naplnia sa vaše 
očakávania po schválení 
štátneho rozpočtu, čo sa 
týka dotácií štátu pre ná-
mestovskú samosprávu?

V súčasnosti čakáme na 
schválenie štátneho roz-
počtu Národnou radou SR. 
Ostáva nám len veriť, že 
sme pripravili mestský roz-
počet v súlade s aktuálnymi 
potrebami a možnosťami. 

Spolupráca s poslancami 
mestského zastupiteľstva je 
veľmi dobrá. Veď na jeho 
poslednom zasadnutí všetky 
uznesenia pripravené mest-
ským úradom boli jedno-
myseľne schvaľované, iba 
v jednom sa jeden posla-
nec zdržal hlasovania. Na 
mestskom úrade pracujú 
odborníci a snažia sa podľa 
najlepšieho vedomia a sve-
domia plniť si svoje úlohy. 
Ďakujem im i mestským po-
slancom za doterajšiu spo-
luprácu. Vďaka patrí všet-
kým ľuďom dobrej vôle. 

Nielen chlebom/prácou 
je človek živý a vás tešia 
a napĺňajú, určite popri 
radosti z rodiny, aj, no 
nielen, úspechy námestov-
ských športovcov. Sám ste 
sa venovali, resp. rekreač-
ne sa venujete nejakému 
druhu športu? V súvislos-
ti s riešením problémov 
výstavby cyklochodníka 

ste sa pred časom vy-
jadrili, že vám veľ-

mi záleží na jeho 
dokončení a vyna-
snažíte sa, aby bol 
čo najskôr vybu-
dovaný, a budete 
prvý, ktorý si po 
jeho otvorení obu-
je kolieskové kor-
čule a vybehne na 

chodník. Už ste sa 
boli prebehnúť?
Každý z 

nás je ne-
jako nasme-
rovaný, či už 
viac na kultú-
ru, alebo viac 
na šport. Mo-
jou srdcov-
kou je hokej 
a futbal. Mne 
sa naplnil sen 
hrať rekre-
ačný hokej 
na veľkej ľa-
dovej ploche 
v ý s t a v b o u 
športovo-re-
k r e a č n é h o 
areálu AL-
TIS. Veľmi 
ma mrzí, že 
z a r i a d e n i e 
je mimo pre-
vádzky. Udržujem kontakt 
s majiteľom a hľadám mož-
nosti, ako rekreáciu a šport 
vrátiť do tohto strediska. 
Kolieskové korčule nie sú 
v permanencii, ako som 
plánoval. Nebol som ani 

prvý. Na tom však až tak 
nezáleží. Dôležitejšie je, 
že pripravujeme projekto-
vo a majetko-právne pre-
dĺžiť náučný chodník oko-
lo židovského cintorína až 
k areálu hotela Studnička, 
kempu a ranča. 

Vianočné sviatky sú pre-
do dvermi, gazdinky chys-
tajú všakovaké dobroty 
na štedrovečerný stôl. Na 
tom u vás ale určite nebu-
de tlačenka s cibuľou, kto-
rú máte údajne tak rád, 
či tiež obľúbené vepřo, 
knedlo..., svíčková. Na čo 
sa na Vianoce najviac teší-
te a pri pomyslení na ktoré 
jedlo sa vám už teraz zbie-
hajú slinky? Prezradíte, 

ako pomáha primátor Ná-
mestova na príprave Via-
noc rodiny Kaderovcov?

I v našej rodine zacho-
vávame vianočné tradí-
cie. A tak na štedrovečer-
nom stole bude celý chlieb, 

ovocie, oplátky s medom, 
oravská kapustnica a ryby 
so zemiakovým šalátom. 
Manželka obľubuje ma-
jonézový, ja záhorácky 
v sladko-kyslom náleve 
s pokrájanou cibuľou. Keď 
sa pýtate, na čo sa slinky 
zbiehajú, tak určite na zá-
vinový koláč plnený banán-
mi. Tlačenka s octom bude 
po sviatkoch. Práce okolo 
prípravy Vianoc je veľa, tak 
treba gazdinkám pomôcť. 
Viem uvariť nejaké jedlá, 
ale vianočná kuchyňa je pre 
profesionálov, a tou man-
želka iste je. A tak mi ostáva 
funkcia pomocného kuchá-
ra. Čo sa týka upratovania, 
každoročne vyčistím a umy-
jem všetky lustre v dome. 

Možno málo, možno dosť? 
Možno som niekoho moti-
voval. Na odľahčenie: Keď 
bude doma umývať lustre, s 
istotou sa v budúcnosti sta-
ne primátorom.

                Anna Lajmonová
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Dnes je najdlhšie slúžiacim primátorom Námestova

Všetkým spoluobčanom, všetkým Oravcom 
želám šťastné a veselé vianočné sviatky, 
plné rodinnej pohody, spokojnosti a pokoja. 
Želám všetko len to najlepšie v roku 2024,
veľa zdravia, pozitívnej energie, elánu, 
veľa osobných i pracovných úspechov. 
A buďme hrdí na naše Slovensko, 
aj na naše mesto. Aj naša krajina 
si zaslúži našu plnú podporu. 
Nezabúdajme na narodeniny blízkych 
príbuzných. 
Nezabúdajme, Slovenská republika 
má tiež svoje narodeniny. 
Veď vznikla 1. 1. 1993. Tak pripime šampanským 
na Nový rok aj na 31. narodeniny 
našej vlasti!  Živiooo! 

Kresba: Anna Luigi

tiach získavania fi nancií zo 
štátneho rozpočtu alebo 
z rôznych fondov a grantov. 
Napríklad v rokoch 2006 
až 2010 bola ponuka zatep-
ľovať školské zariadenia, 
rekonštruovať námestia, 
verejné osvetlenia, rekulti-
vovať skládky domového 
odpadu a podobne. Všet-
ko sa nám podarilo vy-
užiť. V súčasnosti sú 
fondy smerované na 
integrované územia. 
Výzvy sú aj limitu-
júce podmienkami, 
ktoré Námestovo 
nespĺňa. Spome-
niem napr. mož-
nosť rekonštrukcií 
verejných budov 
postavených do 
roku 1980, možnosť 
budovania cyklotrás 
v mestách a oko-
lí s počtom obyvate-
ľov mesta nad 20 000 
obyvateľov. Práca pri-
mátora je možno v sú-
časnosti náročnejšia po 
psychickej stránke. Pri-
budli sociálne siete, kde 
funkcionárov často prí-
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S Námestovčanmi sme si navzájom darom. Pomáhame 

s. Rudolfa Veronika Balážecová (43) 
Pochádzam z Liptova, z obce Parti-

zánska Ľupča, dedinky ležiacej medzi 
Ružomberkom  a Liptovským Miku-
lášom. Mám troch súrodencov, moja 
strašia sestra Andrea (s. Cyrila) je tiež 
zasvätená ako ja. Súrodenci Miriam 
a Marián majú svoje rodiny a prítom-
nosti rodičov sa stále tešíme. Strednú 
školu som absolvovala v Košiciach 
– odbor reštaurátor – konzervátor na 
ŠÚV, keďže výtvarné umenie mi bolo 
blízke od raného detstva. Láska k hud-
be sa odkrývala u mňa postupne...  

V roku 1995 som už počas strednej školy vstúpila do našej 
kongregácie, kde som  po maturite bola oblečená do rehoľné-
ho rúcha a prijala som meno s. Rudolfa. Skôr, ako som prišla 
v roku 2018 do Námestova, som prežila krásnych 20 rokov 
v ružomberskej komunite, kde som v tom čase na Katolíckej 
univerzite FF a PF študovala učiteľské  smery – katolícke ná-
boženstvo, výtvarnú výchovu, hudobnú výchovu a cirkevnú 
hudbu. V tom období som učila na našej rehoľnej ZŠ sv. Vin-
centa, organovala, viedla chrámový zbor Andrej,  chlapčenský 
zbor Agni Dei a zbor Sine nomine.  Bol to naozaj krásny, ra-
dostný a požehnaný čas. 

s. Michaela Štefánia Dvorská (70)
Pochádzam z obce pri Ružomberku – 

Lisková. Mám jednu sestru, rodičov si 
už k sebe povolal Pán. Študovala som 
a tiež pracovala ako ekonómka, neskôr 
som si doplnila  pedagogické štúdiá pre 
1. stupeň ZŠ a v tejto oblasti som pre-
žila svoje roky v komunitách  – Stará 
Ľubovňa, Banská Štiavnica, Žarnovi-
ca a Ružomberok. Od roku 2021 ži-
jem v komunite so svojimi sestrami tu,  
v Námestove. 

s. Dagmar Mária Drobňáková (61)
Pochádzam z malebného východného 

Slovenska, z malej dedinky pri Prešo-
ve, z Uzoviec. Nachádza sa na hrani-
ci dvoch krásnych  pohorí – Šarišskej  
vrchoviny  a Čergovského  pohoria. 
Narodila som sa v Prešove a tu som aj  
navštevovala strednú a vysokú školu, 
preto je mi toto mesto  veľmi blízke a  
je to aj mesto, kde duchovný život je 
veľmi živý.

Pochádzam z kresťanskej rodiny a 
mám dve sestry. Maminka mi zomrela pred ôsmimi rokmi.

Po skončení strednej školy a niekoľkých rokoch praxe som 
vstúpila do Kongregácie milosrdných sestier sv. Vincen-
ta – satmárok vo Vrícku. Tu som spoznávala rehoľný život 
a zoznamovala som sa so spiritualitou tejto kongregácie. Po 
skončení noviciátu som študovala na Prešovskej univerzite – 
učiteľstvo 1.- 4. ročníky a v Ružomberku na Katolíckej univer-
zite anglický jazyk. Počas  štúdia som učila na Základnej škole 
sv. Vincenta v Ružomberku.

tomto kontexte príde úsmev-
ne na um pesnička „Na Orave 
dobre, na Orave zdravo,... ale 
spievajúcich chlapcov málo“. 
Na druhej strane, čo vnímam 
ako veľmi krásne a pozitív-
ne, je účasť hlavne mužov na 
svätých omšiach a ich aktívne 
sa zapájanie do spevu a pristu-
povanie k Eucharistii. To sa u 
nás, na Liptove už tak nevidí. 
Ďalší pozitívny postreh, ktorý 
mi veľmi rezonoval hneď od 
začiatku, je rodinná atmosféra 
na CZŠ, kde učím.

s. Michaela: Po mojom pô-
sobení vo viacerých farnos-
tiach na Slovensku som bola 
dojatá účasťou rodín na svätej 
omši. Prvýkrát  som videla ako 
celé rodiny spoločne prichá-
dzajú na poklonu k Božiemu 
hrobu, a že sa čaká v zástupe. 
Musím povedať, že veľkým  
povzbudením  je pre mňa aj 
účasť chlapov na 
bohoslužbách a  to, 
s akou zbožnosťou 
prijímajú Sviatosť 
Oltárnu. No a ako 
kostolníčka by som 
uvítala lektorov na 
večerné sväté omše.

s. Dagmar: V Ná-
mestove pôsobím 
štvrtý rok. Učím na 
Cirkevnej základnej 
škole sv. Gorazda 
a tu je vlastne moje 
poslanie, venovať 
sa deťom a mladým 
ľuďom. To ma napĺ-
ňa, teší a fascinuje. 
Nevyučujem nábo-
ženstvo,  ale anglic-
ký jazyk, no aj cez 
iné predmety, iné 
aktivity napr. výlet 
do hôr, víkendovka na chate, 
sánkovačka, tzv. noc v kláš-
tore,  môžem napĺňať svoje 
poslanie, ktoré mi zveril Ježiš 
– venovať sa mladým ľuďom.  
Stačí jednoducho byť s nimi, 
počúvať ich  a mať ich rád. 
Taktiež som sa venovala mla-
dým ľuďom ako animátorka 
pri príprave na birmovku.

A čo by bolo treba zmeniť 
v kontakte s ľuďmi? Všetci 
tvoríme jedno krásne veľké 
spoločenstvo Cirkev a Cirkev 
sa musí meniť, nemôže stag-
novať.

Ľudia vás už za obdobie 
vášho pôsobenia v Námesto-
ve poznajú, zžili sa s vami, 
ale určite sa mnohí v rozho-
voroch zaujímajú aj o váš 
predošlý život – detstvo, ro-
dinu... Mohli by ste nám ho 
v skratke priblížiť? Možno 
nejakým charakteristickým 

útržkom zo života, z obdo-
bia, ktoré bolo pre vás dôle-
žité, ktoré vás priviedlo k ži-
votnému rozhodnutiu a pod.

s. Rudolfa: Prežila som pek-
né detstvo s tromi súrodenca-
mi...Taká klasická liptovská 
kresťanská rodina, ktorá na-
vštevuje chrám v nedeľu a 
doma sa spoločne  modlí… 
aspoň večer... Ako dieťa som 

bola veľmi ľútostivá, plaka-
la som pre každú hlúposť, čo 
ani môj mladší brat nechápal, 
že prečo zase revem... Neskôr 
si nás Pán po páde totality pri-
tiahol bližšie k sebe cez chariz-
matické spoločenstvo a práve v 
tom období moja staršia sestra 
pocítila povolanie do zasväte-
ného života a tak krátko nato 
vstúpila k sestrám satmárkam 
vo Vrícku, kde sa nachádza 
náš materský dom. A tu zača-
la aj moja cesta povolania. Po-
stupne sa mi odhaľovala krása 
zasväteného života a každou 
návštevou sestry som bola fas-
cinovaná a očarená životom v 
kláštore, medzi sestrami. Bú-
rali sa mi všetky predstavy o 
kláštore z filmov, kde sa vo 
dverách stredovekého kláštora 
objaví stará zamračená mníš-
ka... Do kongregácie som vstú-
pila rok  po mojej sestre, … 
veľmi mladá, ale nie ako Te-

rezka Ježiškova... Dodnes som 
Pánovi vďačná, že ma povolal 
do svojej služby a môžem svoj 
život prežívať v Ňom a s Ním. 

s. Michaela: Prvé kroky do 
našej rehoľnej spoločnosti 
som urobila v roku 1983, kde 
som bola najprv kandidátkou. 
Obliečku i rehoľné sľuby som 
mala za zatvorenými dverami, 
len za prítomnosti kňaza, vdp. 
Farkašovského a rehoľných 
sestier. Moja rodná sestra a 
rodičia sa to dozvedeli až po 
niekoľkých rokoch. Boli síce 
hlboko veriaci, no my sme ne-
smeli o tom hovoriť, aby sme 
im nespôsobili problémy a 
tiež kňazom, ktorí nám slúžili, 
lebo by im vzali súhlas vyko-
návať kňazskú službu. Chodila 
som v civile a pracovala som 
ako účtovníčka najprv v Ru-
žomberku a od roku 1985 v 
Starej Ľubovni. Bývala som v 
bytovke, ale na modlitbu sme 
sa stretávali v byte, kde býva-
li sestričky, tzv. Dubčekovské, 
ktoré v roku 1972 museli zob-
liecť rehoľné rúcho. Tam nám 
jedna izba slúžila ako kaplnka, 
kde sme mali uloženú Sviatosť 
Oltárnu. V našich bytoch sme 
mávali duchovné obnovy pre 
dievčatá, stretká,  pripravovali 
sme k prijatiu sviatostí, pomá-
hali sme chorým na duchov-
ných obnovách v Nižných 
Ružbachoch. Po razii  ŠtB v 
rehoľnom dome v Kežmarku, 
kde zhabali všetky nábožen-

ské  predmety a knihy, sme 
museli aj my v Starej Ľubov-
ni odniesť zo všetkých bytov 
a skryť všetko, čo by svedčilo 
o našej príslušnosti k reholi. 
Vtedy nám veľmi pomáhali 
veriaci, ktorí sa nebáli a ukryli 
tieto veci doma. Dlhšiu dobu 
sme sa modlili, každá oso-
bitne, vo svojom byte. Videli 
sme sa len v kostole. No naše 
vzájomné vzťahy boli hlboké, 
lebo Ježiš, ktorý si nás povolal, 
nás spájal. Bolo síce riziko, že 
nás odhalia, ale aj radosť, že 
sme svedkami, ako sa Boh do-
týka ľudí. Jeho pôsobenie nie 
je obmedzené žiadnymi štruk-
túrami. V januári 1990 som 
mala oficiálnu obliečku už do 
rehoľného rúcha.

s. Dagmar: Je to úžasné, 
ako nás Ježiš perfektne pozná 
a vie, na koho čo platí. 

Moje životné rozhodnutie, 
stať sa rehoľnou sestrou je 
veľmi úsmevné. Jednoducho, 
Ježiš je fantastický.

Počas štúdia na strednej ško-
le a praxe som veľmi rada 
chodievala s mladými ľuďmi 
zo stretka  na púť do Levoče. 
Je to moje najobľúbenejšie 
pútnické miesto. Bolo to po-
čas totality a bolo to pre nás 
mladých veľmi odvážne, ale 
aj fascinujúce, putovať pešo 
z Prešova do Levoče. Je to 
približne 60 km. Tu sa začalo 
rodiť moje životné rozhodnu-
tie, práve na Mariánskej hore 

Komunita sestier satmárok z Kongregácie milosrdných sestier sv. Vincenta pô-
sobí v Námestove od roku 1990. Na prvý pohľad by sa zdalo, že v ostatných pár 
rokoch si v našej farnosti „zobrali na starosť“ službu v kostole, kde tri rehoľníč-
ky vídavame denne – pri kostolníckych činnostiach, pri hre na organe, rozdávaní 
svätého prijímania... Ich pomoc však siaha oveľa ďalej, a nielen v oblastiach, 
ktoré sú viditeľné navonok. 

O pôsobení troch sestier satmárok v našej farnosti, o tom, ako sa medzi nami 
cítia, ako vnímajú svoje poslanie, o spomienkach na minulosť, detstvo, ale aj 
o Vianociach a prežitých príbehoch, zapísaných hlboko v srdci, je tento rozhovor 
so sestrami RUDOLFOU, MICHAELOU a DAGMAR. 

Čo vás na vašom  poslaní/
službe v Námestove teší, na-
pĺňa, fascinuje a čo by bolo 
treba, v kontakte s ľuďmi 
z vášho pohľadu zmeniť, 
napr. v správaní/prístupe 
veriacich k cirkevným obra-
dom a pod.  

s. Rudolfa: V Námestove 
som už šiesty rok a moje tunaj-
šie pôsobenie sa skoro vôbec 
nelíši od toho, čo som žila v 
Ružomberku. Aj tu učím na 

CZŠ, sprevádzam spevom a 
hrou na organe sv. omše, sobáš-
ne a pohrebné obrady. Hneď 
zo začiatku svojho pôsobenia 
sa mi podarilo založiť chrámo-
vý zbor, aj keď pôvodný zámer 
bol miešaný a nie čisto v žen-
skej zostave, ale aj za to som 
Pánovi veľmi vďačná. Možno 
je to aj preto, že v Námestove 
má dlhodobú tradíciu mužský 
zbor Oravskí pútnici a zdá sa, 
že všetci muži, ktorí majú po-
tenciál, sú tam. Neraz mi v Rehoľné sestry - Michaela, Dagmar a Rudolfa sa starajú nielen o kostol zvnútra...   Foto: Pavol Sestrenek

Sestra Michaela, kostolníčka.

Sestru Dagmar fascinuje venovať sa deťom, počúvať ich... 
Má ich rada.
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si vnášať Kristovu lásku, pokoj a svetlo do sveta
v Levoči. To  bolo moje  prvé 
volanie.
Ako druhé  volanie  bolo  cez 

jedno  dievča,  ktoré  som  spo-
znala počas praxe. Všimla som 
si, že má na ruke krásny prsteň. 
Nebol to obyčajný prsteň. Bol 
v  tvare kríža. A to ma oslovi-
lo. Aj ja som chcela mať taký 
prsteň. A  takto  to  začalo.  Po-
zvala ma na stretnutie dievčat 
do Vrícka,  kde  som  potvrdila 
svoje  rozhodnutie  stať  sa  re-
hoľnou sestrou.

Poslaním rádu satmárok je 
pomáhať chorým, slabým, 
dalo by sa povedať – ľuďom 
po tej telesnej stránke. Vaším 
poslaním medzi nami v Ná-
mestove je povznášať ducha, 

pomoc tej duchovnej oblasti 
človeka. Pre svoje poslanie 
ste sa rozhodli samy, alebo 
toto bolo to, čo v námestov-
skej farnosti absentovalo?

s. Michaela: My ideme vša-
de  tam,  kde  nás  pozvú,  kde 
je potreba slúžiť, alebo to vy-
žadujú  pastoračné  potreby 
miestnej  cirkvi.  Usilujeme  sa 
pomáhať  podľa  našich  síl  a 
možností  v  rámci  našej  apoš-
tolsko-charitatívnej  činnosti. 
Keďže  by  sme  ľuďom  rady 
dali viac, ako vládzu naše ruky 
a  srdcia,  prednášame  všetky 
ich  starosti,  bolesti,  potreby 
Bohu v modlitbe. Do Námes-
tova    sme  prišli  na  pozvanie, 

vdp.  dekana Vrbovského,  aby 
naše  sestry pomáhali v pasto-
rácii detí a mládeže. Od zalo-
ženia  cirkevnej  školy  pôsobí-
me ako učiteľky a katechétky. 

s. Dagmar: Okrem  toho, že 
učím  na  Cirkevnej  základnej 
škole  sv.  Gorazda,  naším  po-
slaním je aj návšteva chorých 
a starých ľudí, či už v nemoc-
nici  alebo doma a prinášať im 
Eucharistického  Krista.  Tak-
tiež  pomáham  s  rozdávaním 
svätého  prijímania  v  kostole, 
pri svätej omši.

Čo pre vás znamená toto 
vaše darovanie sa v službe 
ľuďom všade tam, kde vás 
vyšle rehoľa? Ako vnímate 

to spoločné kráčanie s Ním 
v tejto službe? 

s. Michaela: V prvom rade je 
to radosť, lebo sám Boh napĺ-
ňa naše srdcia a robí nás šťast-
nými, Povolanie je darom Bo-
žej  lásky a naším poslaním je 
prinášať radostnú zvesť všade 
tam,  kde  sme  poslané.  Láska 
sa však dá žiť len v spoločen-
stve s inými. Tak sme vďačné 
za  Námestovčanov, zvlášť za 
farníkov,  lebo cítime  ich blíz-
kosť a prijatie. Sme si navzá-
jom  darom  a  pomáhame  si 
naplniť  svoje  poslanie  vnášať 
Kristovu  lásku,  pokoj,  svetlo 
do tohto sveta.

Sme blízko sviatkov Božie-
ho narodenia, a pred nimi 
je nielen v rodinách, ale aj 
vo farnostiach veľa práce – 
dokonale pripraviť chrám, 
liturgickú hudbu a spevy, 
ale aj atmosféru v srdciach 
malých i dospelých na prí-
chod Ježiša Krista na svet. 
Čo všetko vás, v spolupráci 
s veriacimi, v tejto príprave 
čaká? 

s. Rudolfa: Sviatky, ako Via-
noce,  si  vyžadujú  určite  veľ-
kú pozornosť, a to  v rôznych 
oblastiach. Mne  snáď  najviac 
času  zaberie  príprava  reper-
toáru a zboru na slávnosť Na-
rodenia  Pána  či  iného  vystú-
penia.  Kvôli  rýchlo  blížiacim 
sa  sviatkom  musíme  skúšky 
trochu  zahustiť,  takže  žiadne 
zaháľanie  nehrozí...  V  škole 
sa,  samozrejme,  tiež  intenzív-
ne  pripravujeme,    každé  ráno 
počas  adventu  postupne  zapĺ-
ňame  maštaľ  v  Betleheme  a 
Svätá rodina bude hľadať prí-
strešie...  Čo  je  ale  najdôleži-
tejšie, aby sme sa v tom pred-
vianočnom zhone vedeli utíšiť, 
pripraviť si srdce, aby sa hlav-
ne v ňom mohol narodiť Pán. 

Vianoce, to je aj množstvo 
dobrôt na štedrovečernom 
stole. Ako vyzerá ten váš stôl 
a príprava na tieto najkraj-
šie sviatky roka? S kým bu-
dete pri štedrovečernom sto-

le? Máte čas aj niečo upiecť? 
Môžete nám prezradiť neja-
ký recept, ktorý dodržiavate 
ako tradíciu vašej rodiny/
rádu?

s. Rudolfa: V našej kongre-
gácii  sa  môžete  stretnúť  so 
sestrami  z  celého  Slovenska 
a  teda  aj  náš  štedrovečerný 
stôl  môže  vyzerať  rôznoro-
do.  Teda  neexistuje  žiadna 
„satmárska  verzia  štedrej  ve-
čere“.  Každá sestra si zo svoj-
ho domu prináša tradície, kto-
ré zažila doma. A teda vždy sa 
niekto  musí  prispôsobiť.  Už 
som si zvykla, že štedrovečer-
ná  kapustnica  vyzerá  a  chutí 
inak ako som bola zvyknutá z 
domu a keďže ja nie som ka-
moška  s  varením,  rada  zjem, 
čo mi sestry navaria a tu v Ná-

mestove  konkrétne 
sestra Michaela. 
Náš  Štedrý  večer 

vyzerá  asi  takto:  Na 
úvod  si  prečítame 
Božie  Slovo  o  Naro-
dení  Pána,  spoločne 
sa modlíme  za  rôzne 
potreby  a  tiež  pred 
jedlom…   poprajeme 
si  požehnané  sviatky, 
zaspievame si koledy. 
Nasleduje  medový 
krížik  na  čelo,  oplát-
ky  s medom,  kapust-
nica,  bobaľky  (ope-
kance),  šalát,  kapor... 
asi podobne ako  tu v 
Námestove. Vďaka s. 
Michaele,  zvlášť,  sa 
nemusíme  báť,  že  na 
stole  nebudeme  mať 
koláčiky rôzneho dru-
hu a chuti, je znameni-
tá kuchárka i cukrárka, ale aj 
s. Dagmar to ide veľmi dobre, 
ona  zase  rada  experimentuje 
a prináša veci nové... a ja rada 
a schuti jem, kto ma už pozná, 
potvrdí.

K Vianociam nesporne 
patria aj spomienky a prí-
behy, a srdcu lahodiace sú 
práve tie vianočné. Máte 
v pamäti ten svoj, stále živý 
príbeh, na ktorý rada spo-
mínate v tomto svätom, zá-
zračnom čase?

s. Rudolfa: Na čo rada spo-

mínam ešte z  raného detstva, 
je  dvojnásobný  zázrak  na 
Štedrý deň. Skôr ako vám deti 
z ulice  tento zázrak ukradnú, 
je to pocit, ktorý sa nedá snáď 
ani opísať a môj brat  to zrej-
me  prežíval  podobne,  keďže 
to preniesol do svojej rodiny. 
A  teda,  u  nás  sa  tradovalo, 
a my sme tomu naozaj verili, 
že stromček nosí  Ježiško. To, 
že  darčeky,  je  samozrejmé 
u väčšiny, ale že aj stromček, 
s tým sa stretávam len občas. 
Vôbec  mi  neprekážalo,  že 
stojan  na  stromček  bol  počas 
roka  uložený  pod  posteľou 
v  spálni,  úplne  samozrejmé, 
že si ho odtiaľ Ježiško na Via-
noce  zoberie.  Ten  pocit,  keď 
sme  s  bratom  bežali  ráno  do 
obývačky  a  stromček  svietil 
pripravený na obdiv, ten pocit 

ešte dnes hreje pri srdci. A po-
tom po  večeri  –  darčeky  pod 
stromčekom... Vždy som mala 
zjedené prvá, ale musela som, 
samozrejme,  čakať  na  ostat-
ných.  Rada  na  to  spomínam 
a deťom v škole, keďže učím 
aj menších žiačikov, stále ho-
vorím,  že  u  nás  doma  strom-
ček nosil Ježiško...
Druhou  krásnou  skúsenos-

ťou  bol  Štedrý  deň  v  ružom-
berskej  komunite,  kde  som 
strávila,  ako  som  už  spomí-
nala,  zatiaľ  najdlhší  čas môj-
ho  života  v  kláštore.  Keďže 
ide  o  veľkú  komunitu,  sestry 
tam  zvyknú  každý  deň  variť 

polievku aj pre bezdomovcov 
a  v  zimnom  období  ju  jedia 
nie pred kláštorom, ale dnu, na 
„dvoríku“. A aby aj oni cítili, 
že  Štedrý deň je naozaj šted-
rý,  pripravili  sme  im  „štedrý 
obed“ so všetkým, čo k tomu 
patrí... A  spolu  s  nimi  sme  si 
zaspievali  koledy,  spolu  sme 
sa pomodlili, boli si nablízku. 
Bolo veľmi dojemné vidieť na 
ich tvárach, ako sa ich to dotý-
ka, až sa mnohým slzy  tlačili 
do očí...

s. Michaela:  V  roku  2000 
som  v  jednej  obci  vzala  do 
kostola k jasličkám prváčikov. 
Vyrozprávala  som  im  príbeh 
o  narodení  malého  Ježiška  v 
Betleheme.  Pomodlili  sme 
sa  a  išli  sme  späť  do  školy. 
Pri  dverách kostola ma  jeden 

chlapček  objal  a  povedal mi, 
že  som  najlepšia  sestrička, 
lebo som mu ukázala Ježiška. 
Z ďalšieho rozhovoru som sa 
dozvedela,  že  teraz  ako  šesť-
ročný  bol  prvýkrát  v  kostole. 
Ešte  nikdy  predtým  nevidel 
betlehem. Vtedy som plne po-
chopila  slová  sv. Vincenta de 
Paul: „Hľadať, stále hľadať, to 
je spôsob, ako poskytnúť prí-
bytok Kristovi v tomto svete.”

s. Dagmar:  Vianoce,  to  je 
naozaj  krásny  a  požehnaný 
čas. Je to čas, kedy sa celá ro-
dina  stretáva  pri  vianočnom 
stole. S Vianocami sa spája aj 

predvianočná  príprava  a  zdo-
benie vianočných stromčekov.
Predtým,  než  sme  si  doma 

postavili  stromček  s  rodičmi 
v obývačke, ja a moje dve ses-
try sme navštívili dedka a bab-
ku, ktorí bývali v našom dome 
a  vyzdobili  sme  im vianočný 
stromček. Vždy  sme  sa na  to 
veľmi tešili, pretože po vyzdo-
bení  stromčeka  sme  si  sadli 
a porozprávali sa.
Čo ma vždy oslovilo,    bolo 

to,  že  sme  sa  stretli  celá  ro-
dina.  Spomínam  si,  že  moja 
mladšia sestra, ktorá študovala 
v Nemecku, nemohla prísť na 
Vianoce  domov.  Bolo  to  pre 
nás  veľmi  ťažké,  jej  miesto 
bolo prázdne, ale bol  tam Je-
žiš,  ktorého  sme  mali  medzi 
sebou a ON  nám vrátil radosť 
a pokoj.        Anna Lajmonová

Chrámový zbor Lauda Anima  potešil srdcia poslucháčov v nedeľu Krista Kráľa a koncertom si zároveň pripomenul 5. výročie 
od svojho vzniku.                          Foto: Juraj Bednárik

Svätostánok v kaplnke domu satmárok na Hviezdoslavovej ulici je 
dielom sestry Rudolfy. Je vysoký 183 cm, rovnako ako postava Ježiša 
Krista na Turinskom plátne. Pre zaujímavosť - aj autorka svätostánku 
s Ježišovou tvárou má rovnakú výšku...
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S hudbou v srdci

Dalo by sa povedať, že 
celý tvoj život je spojený 
s hudbou. Kde si sa prvý-
krát stretla s hudbou a kto 
ťa k nej priviedol? 

K hudbe ma priviedli moji 
rodičia. Ocko v mlados-
ti hrával v kapele a mamin-
ka veľmi rada spievala. Už 
ako malé dieťa si pamätám, 
že sa doma stále spievalo 
a hralo. S mojimi súroden-
cami sme mali aj rodinnú 
kapelu Kurtulík band, s kto-
rou sme chodili niekoľko ro-
kov hrávať a spievať na rôz-
ne koncerty a festivaly. Se-
riózne som sa začala hudbe 
venovať v šiestich rokoch, 
kedy ma rodičia prihlási-
li do ZUŠ na klavír a husle. 
Neskôr som chodila aj na 
hodiny akordeónu, organu 
a k tomu všetkému ešte pri-
budol aj spev. Odvtedy som 
s hudbou spätá prakticky až 
doteraz.

Predpokladám, že ísť 
študovať na konzervató-
rium bolo prirodzeným 
rozhodnutím...

Práveže vôbec nie. Stred-
nú školu som vyštudova-

la na 8-ročnom Gymnáziu 
A. Bernoláka v Námestove 
a na konzervatórium som sa 
prihlásila, až keď som bola 
v prvom ročníku na Pedago-
gickej fakulte UMB v Ban-
skej Bystrici. Rozhodnutie 
bolo jednoznačné, pretože 
som sa chcela hudbe veno-
vať naplno po teoretickej aj 
praktickej stránke. Realizá-
cia štúdia však bola dosť ná-
ročná, keďže som študova-
la obe školy dennou formou 
a skĺbiť dva plné rozvrhy 
bolo veľmi komplikované.

Čo nasledovalo potom?
Po absolvovaní magis-

terského stupňa študijného 
odboru učiteľstvo hudob-
nej výchovy a psychológie 
mi ostávali ešte dva roky 
na Konzervatóriu Jána Le-
voslava Bellu, kde som štu-
dovala hru na husliach. Vy-
užila som to, že som ostala 
v Banskej Bystrici a pokra-
čovala som na doktorand-
skom štúdiu v odbore di-
daktika hudobného umenia. 
V rámci prednášania na vy-
sokej škole som tak moh-
la využiť získané poznatky 

z oboch škôl a doplniť nové 
informácie aj z oblasti muzi-
koterapie. Po získaní dokto-
rátu som mala možnosť os-
tať učiť na Univerzite Ma-
teja Bela, ale napriek tomu 
som sa vrátila do Námesto-
va. Popri štúdiu na vysokej 
škole som tu celý čas uči-
la na Súkromnej základnej 
umeleckej škole Fernezová, 
kde som začala s pedagogic-
kou praxou už ako 16-roč-
ná študentka gymnázia. Pred 
6-timi rokmi som však prija-
la pracovnú ponuku od ve-
denia Základnej umeleckej 
školy I. Kolčáka, kde som 
veľmi spokojná. 

Čo pre teba znamená 
hudba? V čom je hudba 
výnimočná?

Hudba je neoddeliteľnou 
a dôležitou súčasťou môjho 
života. Veľa životných oka-
mihov sa mi dokonca spája 
s konkrétnymi skladbami a dá 
sa povedať, že vďaka nej som 
spoznala aj môjho manžela. 
Tým, že učím husle a spolu 
s kolegyňou Evkou Bucovou 
vedieme spevácky zbor na 
našej škole, je hudba aj hlav-

nou súčasťou môjho povola-
nia, prostredníctvom ktorého 
sa snažím odovzdávať mojim 
žiakom hodnoty, ktoré priaz-
nivo vplývajú na ich osob-
nostný a hudobný rozvoj.

Tvoj manžel Michal je 
tiež pedagógom na ZUŠ 
I. Kolčáka a je tiež skvelý 
hudobník. Aké to je, keď 
sú manželia aj kolegovia 
v práci, ktorá je zároveň aj 
ich koníčkom?

Je to úplne skvelé, preto-
že keď vykonávate rovnakú 
profesiu, viete toho druhého 
oveľa viac pochopiť  a pod-
poriť. V práci sa síce takmer 
vôbec nestretávame, preto-
že nepôsobíme na tom istom 
elokovanom pracovisku, ale 
veľmi sa mi páči, že máme 
rovnakú pracovnú dobu, 
a tak môžeme spolu tráviť aj 
náš voľný čas. Okrem pra-
covných povinností sa oba-
ja venujeme aj iným hudob-
ným aktivitám. Manžel pô-

sobí ako bubeník v niekoľ-
kých hudobných projektoch 
a ja sa venujem spevu v Spe-
váckom zbore slovenských 
učiteliek Ozvena a v námes-
tovskom ženskom chrámo-
vom zbore Lauda Anima. 
Najviac si však vážim našu 
spoluprácu v rámci príprav 
na koncerty alebo iné podu-
jatia, na ktorých sa môžeme 
vzájomne dopĺňať.

Na ZUŠ učíš deti a v zbo-
roch, v ktorých pôsobíš, sú 
aj dospeláci. Ako vnímaš 
prácu s deťmi a dospelý-
mi? S kým sa lepšie pra-
cuje?

Práca s deťmi je veľmi 
náročná, ale i krásna. Čo 
sa týka vyučovania hry na 
husliach, tak sa musím pri-
znať, že niekedy to nejde tak 
rýchlo, ako by som si pred-
stavovala, pretože sa dosť 
podceňuje domáce cviče-
nie, ktoré je azda tým najdô-
ležitejším elementom, ak sa 
niekto naozaj chce kvalitne 
naučiť hrať na hudobný ná-
stroj. Generácia dnešných 
detí je však zahltená množ-
stvom krúžkov a iných záuj-

mov, ktoré im síce vypĺňa-
jú voľný čas, ale na druhej 
strane ich aj dosť vyčerpá-
vajú. Prácu niektorých mo-
jich žiakov na hodinách po-
tom vnímam tak, akoby ne-
mali dostatok síl pri svojom 
hudobnom napredovaní. Pri 

nácvikoch nášho školského 
speváckeho zboru mám na-
opak pocit, že deti sú ako 
špongie a nasávajú všetko, 
čo im ponúknete. V zboroch 
Ozvena a Lauda Anima pô-
sobím ako speváčka, nie ako 
dirigentka alebo učiteľka, 
ale napriek tomu si to veľ-
mi užívam, lebo vďaka tomu 
som stále aktívna v hudob-
nej interpretácii a násled-
nom koncertovaní a vystu-
povaní. Z tejto pozície preto 
neviem veľmi posúdiť, či sa 
lepšie pracuje s deťmi alebo 
dospelými. Myslím si však, 
že je to v konečnom dôsled-
ku úplne jedno, pretože ak 
sa v hocijakom hudobnom 
telese pracuje svedomito a 
zodpovedne, tak výsledok 
tejto práce dokáže vytvo-
riť skutočne silný umelec-
ký zážitok.

Máš nejaké motto alebo 
myšlienku, ktorou sa ria-
diš? 

Nemám životné motto. 
Všetko, čo robím vo svojom 
živote, sa snažím robiť tak, 
aby som nešla proti svojmu 

svedomiu a aby som robila 
veci najlepšie, ako viem – 
či už v medziľudských vzťa-
hoch alebo v hudbe. 

Vianoce už klopú na dve-
re. Máš rada vianočnú at-
mosféru?

Mám veľmi rada vianoč-
nú atmosféru. Vždy sa teším, 
keď si doma rozvešiame sve-
tielka, vyzdobíme si vianočný 
stromček, v celom byte vo-
ňajú čerstvo upečené vianoč-
né trubičky a keď sa stretne-
me v rodinnom kruhu, to je tá 
najvzácnejšia vec.

Vianoce a hudba k sebe 
patria. Ako to vnímaš ty? 

Vianočné sviatky sú pre 
mňa najkrajším obdobím 
v roku. Piesne a skladby, 
ktoré hráme alebo spieva-
me v tomto čase, majú úpl-
ne inú emóciu ako všetky 
ostatné. Často sa prichy-
tím, že si spievam alebo po-
hmkávam vianočnú meló-
diu na ceste do práce alebo 
v obchode. V tomto období 
sa hudbe venujem dosť in-
tenzívne, pretože koncertov 
je celkom dosť. Ale vďaka 
predvianočnej atmosfére je 
aj príprava žiakov na kon-
certy či prehrávky akási ra-
dostnejšia.

Marika Vojtašáková
Fotografie:  

Eva Dvorštiaková

Je veľkým darom prinášať radosť piesňou a najmä krásnym hlasom, ktorý je Božím darom.

Ľubomíra Puchelová (rod. Kurtulíková) študo-
vala na 8-ročnom gymnáziu Antona Bernoláka v Ná-
mestove. Po maturite sa rozhodla pre štúdium na 
Pedagogickej fakulte Univerzity Mateja Bela v Ban-
skej Bystrici, odbor hudobná výchova a psychológia. 
Láska k hudbe bola silná a tak popri štúdiu na VŠ 
študovala aj na Konzervatóriu Jána Levoslava Belu 
v Banskej Bystrici – odbor hra na husliach.  Svoje 
vzdelanie rozšírila aj o doktorandské štúdium v od-
bore didaktika hudobného umenia na Pedagogickej 
fakulte UMB v Banskej Bystrici. So svojím manželom 
Michalom žije a pracuje v Námestove, obaja v Zák-
ladnej umeleckej škole Ignáca Kolčáka. Ľubka vyu-
čuje hru na husliach, Michal hru na bicích nástrojoch. 
Okrem toho, že je členkou už spomínaných spevác-
kych zborov, aj s kolegyňou Evou Bucovou vedú det-
ský spevácky zbor Altebasso, ktorý pracuje pod ZUŠ 
I. Kolčáka. Jej srdcovkou je ľudový súbor Veselé krp-
čeky, ktorý vznikol v júni 2016 ako náhodné spojenie 
štyroch huslistiek na triednych prehrávkach.

V novembri mali Námestovčania mož-
nosť zažiť v Kostole sv. Šimona a Júdu 
dva skvelé koncerty. Druhý novembro-
vý piatok zneli piesne v podaní Ozve-
ny –  Speváckeho zboru slovenských 
učiteliek, pod vedením Tomáša Vrško-
vého a poslednú novembrovú nedeľu 
oslávil ženský spevácky zbor Lauda 
Anima piate výročie svojej existencie.  
Ozvena je umelecké vokálne teleso 
s celoslovenskou pôsobnosťou, ktoré 
vzniklo v roku 1946 ako Spevokol brati-
slavských učiteliek. Založil ho dirigent 
J. Weber. V roku 1971 sa pretransfor-
moval na terajšiu Ozvenu a bol začle-
nený do organizačnej štruktúry Domo-
va SZSU v Trenčianskych Tepliciach 
pod garanciou Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu a športu SR. Členkami 
zboru sú najmä učiteľky  a študentky 
pripravujúce sa na učiteľské povola-
nie, ale i dámy s iným zamestnaním, 
a hlavne z každého kúta Slovenska. 
Ozvena sa za desaťročia svojej činnos-
ti prepracovala do absolútnej špičky 
medzi slovenskými ženskými zbormi. 
Vystupuje na významných domácich 
festivaloch a je stále žiadaná na nároč-
ných medzinárodných podujatiach. Pre 
členky zboru je spev celoživotným ko-
níčkom. Nácviky absolvujú vždy jeden 
víkend v mesiaci, buď v mieste bydlis-
ka niektorej speváčky, alebo priamo 

v Domove SZSU v Trenčianskych Tep-
liciach. Počas týchto víkendov absol-
vujú aj koncerty a medzitým skúša-
jú nové skladby. Každé sústredenie 
je zárukou nielen tvrdej práce, ale aj 
veselých zážitkov. V repertoári majú 
skladby domácich i zahraničných au-
torov, úpravy populárnych a džezo-
vých skladieb i černošské spirituály. 
Nechýbajú piesne pre deti. Najrad-
šej  však spievajú úpravy našich ľu-
dových piesní. Koncerty Ozveny sú 
vždy krásnym umeleckým zážitkom. 
Lauda Anima je osemnásťčlenný 
ženský spevácky zbor, ktorý založila 
a vedie s. Rudolfa, SMVS. Názov toh-
to speváckeho telesa je odvodený od 
piesne Róberta Dinuša  Lauda Anima 
mea, čo v preklade znamená Chváľ 
duša. Členky zboru svojím spevom 
sprevádzajú liturgické slávnosti 
v Námestove, ale diváci ich môžu vi-
dieť a počuť i v iných kútoch Sloven-
ska.  

Vedeli ste, že Ozvena a Lauda Ani-
ma majú niečo spoločné? Áno, to,  že 
sú oba výlučne ženské spevácke zbo-
ry. A ešte niečo. Spoločné majú meno 
Ľubomíra Puchelová. Námestovčanka 
Ľubka je členkou oboch speváckych 
telies. Keďže je zároveň aj mojou kole-
gyňou v práci, poprosila som ju o krát-
ky rozhovor.

Ľudový súbor Veselé krpčeky svojimi vystúpeniami teší srdcia ľudí nielen v Námestove a okolí. 

V novembri zneli v kostole piesne v podaní Speváckeho zboru slovenských učiteliek – Ozveny, 
v ktorom účinkuje aj Námestovčanka Ľubomíra Puchelová (prvá sprava).
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Zábava a tvorivosť – pre žiakov i pedagógov
V novembri nasnežilo aj u 

nás na Základnej škole na Ko-
menského ulici, ale akciami 
a tvorivými aktivitami  aj pre 
našich žiakov a rodičov. Kým 
sa všetci začneme chystať na 
vianočné prípravy, upratova-
nie a zdobenie stromčekov, 
neleníme a chystáme žiakom 
zábavné a tvorivé podujatia, 
ktoré spestria život našej ško-
ly.

Koncom novembra sme už 
tradične zorganizovali v spo-
lupráci s našimi zdatnými 
pedagógmi a školským par-
lamentom volejbalový turnaj 
pedagógov a žiakov. Je už tra-
díciou, že raz ročne vyzvú na 
súboj triedy vyšších ročníkov 
našich učiteľov a v športovom 
duchu si zmerajú sily o naj-
prestížnejší volejbalový tím 
školy. Tento rok nám atmosfé-
ru obohatili aj naše roztlies-
kavačky z triedy 5. C, ktoré 
počas celého zápasu povzbu-
divo dotvárali tú pravú atmo-
sféru športového dopoludnia. 
Napínavý priebeh zápasov, v 

ktorom sa ani jedno družstvo 
nechcelo nechať zahanbiť, 
podporovali naši skvelí žiaci 

a, samozrejme, aj pedagogic-
ký zbor.

Hoci turnaj vyhral tím pe-
dagógov, oceňovali sme aj 
výkony jednotlivých žiakov, 
cenu najlepšieho hráča turnaja 
získal Matúš Zboňák z 9. C. 

Po pár mesiacoch v škol-
ských laviciach sa už naši naj-
mladší prváčikovia zabehli, a 
tak sme im koncom novembra 

spolu s ich triednymi pani uči-
teľkami zorganizovali imatri-
kuláciu. Dnes už „pasovaní“ 

prváci predviedli, čo sa stihli 
naučiť. Originálny program 
plný spevu, básní a tanca pri-
pravili spoločne s triednymi 
pani učiteľkami veľmi zodpo-
vedne. Veľký potlesk a ocene-
nie nielen od svojich rodičov, 
ale i vedenia školy potešil a 
ostane určite silnou spomien-
kou. Naša škola sa rada hrá, 
ale pozor, naša škola sa aj rada 

učí. A tak sme to všetko spojili 
v jedno novembrové dopolud-
nie a zorganizovali súťaživé a 
hravé aktivity pre žiakov všet-
kých tried našej školy - Acti-
vity day.  Každú triedu repre-
zentoval zvolený tím žiakov, 
ktorý sa snažil v rôznych akti-
vitách dokázať, čo všetko vie. 
Pripravené súťaže preverovali 
znalosti žiakov z angličtiny 
a aj ich pohotového ducha a 
tímovú prácu. Niektoré boli 

zamerané na pozornosť, iné 
zase na rýchlosť. Žiaci si za-
skákali pri hre „Zem je láva”, 
vyskúšali presnú ruku a rých-
ly postreh pri „Slovíčkovom 
basketbale” a tímovú logiku 
museli použiť pri piškôrkach. 
Nechýbali ani obľúbené  puz-
zles. Spoločne  si každá trieda 
zaspievala aj karaoke. Za kaž-
dú aktivitu získali tímy body. 

A na záver ešte prajeme 
všetkým krásne a pokojné, 
štedré a zasnežené Vianoce.

ZŠ na Komenského ulici

MŠ KOMENSKÉHO

Učili sa plávať, aj slovenskú hymnu
Koncom novembra pred-

školáci z Materskej školy na 
Komenského ulici v Námes-
tove absolvovali po prvý-
krát plavecký výcvik. Keďže 
plávanie patrí medzi športo-
vé činnosti, ktoré význam-
ne ovplyvňujú vývin detí, 
rozhodli sme sa ich rozvoj 
podporiť aj týmto smerom. 
Zorganizovali sme pre deti 
plavecký výcvik v Aqua re-
lax v Dolnom Kubíne, kde 
sa im päť dní venovali tréne-
ri plávania z plaveckej školy 
Tulipánik. Hlavnou náplňou 
plaveckého výcviku bolo 
oboznámenie detí s vodou, 
plaveckou technikou a pre-
konávanie strachu z vody. Po-
čas plaveckého výcviku boli 
deti neustále vo vode, kde sa 
rozcvičovali rôznymi postoj-
mi a pohybmi, učili sa po-
nárať, hrali sa s loptičkami. 
Každým dňom sa postupne 
a primerane zvyšovali náro-
ky a môžeme konštatovať, že 
u detí bolo vidieť veľké po-
kroky. Hravým spôsobom si 

vybudovali pozitívny vzťah 
k vodnému prostrediu, zvlád-
li základné plavecké návyky, 
dýchanie do vody, lovenie 
predmetov z vody, splývanie 
na bruchu a chrbte, kraulové 
a znakové nohy s dýchaním 
do vody. Na konci plavecké-
ho výcviku  predškoláci do-
stali diplomy, sladkú odmenu 
a voľný vstup  do Aqua relax 
za ich usilovnosť a plavecké 
výkony. Ako správní športov-
ci si pri slávnostnom ukon-

čení a odovzdaní diplomov 
zaspievali slovenskú hymnu, 
ktorú si trénovali vždy cestou 
v autobuse.

Poďakovať by sme chceli 
trénerom za odborné vedenie, 
priateľský prístup, pani uči-
teľkám, rodičom, ktorí nám 
vypomáhali a aj šoférovi au-
tobusu za bezpečnú jazdu po-
čas celého týždňa. Tešíme sa 
na ďalšiu spoluprácu.

Jana Herudová 
Frančáková

Milujeme Mikuláša
„Milujeme Mikuláša, 
lebo sladké dary znáša. 
Mikuláš, Mikuláš, 
bol som dobrý, 
čo mi dáš...“
     
V diaľke počuť jemné 

zvonenie zvončeka. Aj 
tento rok sa prišiel  Mi-
kuláš presvedčiť do ma-
terskej školy na Komen-
ského ulici, aké sú tam 
šikovné, dobré, posluš-
né deti a pani učiteľky. 
Rozžiarené očká a radosť 
sa miešali so strachom 
a obavami. Prišiel svätý 
Mikuláš, ten dobrosrdeč-
ný človek, ktorý nechodí 
nikdy sám. Mal aj po-
mocníkov, anjela a vese-
lého čertíka, ktorí niesli 
koše plné sladkostí. Deti 
sa na tento deň veľmi 
tešili. Naučili sa pekné 
piesne i básne, s ktorý-
mi vystúpili. Potom z rúk 
Mikuláša dostalo každé 
dieťa ten dlho očakáva-
ný balíček. Všetci sme sa 

spolu odfotili a s Mikulá-
šom rozlúčili. Prežili sme 
krásny deň v materskej 
škole, deň plný zážitkov.

Pred odchodom zaže-
lal Mikuláš deťom všet-
ko najlepšie a ony mu na 
oplátku sľúbili, že budú 
celý rok dobré, budú po-
slúchať, len aby sa k nim 
o rok opäť vrátil.

Kolektív materskej školy  
praje všetkým pokojné pre-
žitie blížiacich sa vianoč-
ných sviatkov, nech svet-
lo narodeného Jezuliatka 
rozžiari Vaše srdcia a do-
movy. 

Jana Herudová 
Frančáková

MŠ, Komenského ul.

 Bolože to radosti
Dlhú bielu bradu mal, 
do škôlky sa ponáhľal.
Šiel navštíviť detičky, 
porozdávať balíčky.
Umyl sa a učesal, 
dlhý plášť si obliekal.
Na studené obe nohy, 
čižmy veľké navliekal.
Ešte čiapku, šál a sane, 
posadil sa rýchlo na ne.
Do batohu sladkosti, 
bolože to radosti!

Áno, bol to Mikuláš, 
ktorý navštívil naše deti 
z MŠ – Veterná 159 na 
Brehoch v stredu 6. de-
cembra a spolu s anje-
likom s čertom urobili 
našim deťom veselý Mi-
kulášsky deň plný pre-
kvapení.

V tomto predsviatoč-
nom čase naše deti spie-
vajú rôzne vianočné pes-
ničky, vyrábajú ozdôbky 

na stromček, vianočné 
pozdravy a tešia sa kaž-
dý deň na prekvapenia 
z adventného kalendára. 

Je to krásne obdobie 
v roku, kedy sa všetci 
do škôlky tešíme a pra-
jeme aj vám KRÁSNE 
SVIATKY VIANOČNÉ 
a aj chvíle predsviatoč-
né. 

Kolektív MŠ – Veterná
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Prežívanie adventu a predvianočný čas
CZŠ

Adventné obdobie je časom 
prípravy a očakávania naj-
krajších sviatkov pre každého 
z nás – Vianoc.

Aby sme ako škola, rodiny 
a tiež jednotlivci mohli priví-
tať v našom kruhu i osobne 

–  vo svojich srdciach novo-
narodeného Kráľa, je potreb-
né sa zastaviť a zamyslieť. 
V priebehu adventného obdo-
bia sme preto počas Ranných 
kruhov uvažovali nad slova-
mi denného Evanjelia a do 
prázdneho Betlehemu  vkla-
dali  pripravené postavičky.

Malí i veľkí sa potešili 
návšteve sv. Mikuláša a tiež 
sprievodnému programu, kto-
rý pripravili naši deviataci.

Predovšetkým rodinám 
a ich členom bol venovaný 
čas stíšenia v školskej kapln-
ke s názvom:  Adorácia rodín 
ktorú „zastrešovala“ Rada ro-
dičov pri CZŠ.

Čas Vianoc, ako aj príprava 
naň, sa nesie aj pripomínaním 
zvykov či oživením tradícií. 
Naši najmladší žiaci v škol-
skom klube Fatima zdobili 
vianočný stromček, piekli 
oblátky, či zhotovovali via-

nočný pozdrav.
Žiaci 8. a 9. ročníka 

objavovali krásy náš-
ho hlavného mesta 
– Staré Mesto a tiež 
Viedeň. Navštívili 
Prírodovedné múze-
um vo Viedni, Dom 
mora, Dóm sv. Šte-
fana či vianočné trhy.

Vianoce nám klopú 
na dvere – to bol ná-
zov projektového týž-
dňa pre žiakov 1. stup-
ňa. Bol to týždeň plný 
aktivít, ako tvorivé 
písanie o Vianociach, 
pečenie a zdobenie 

medovníčkov, zvyky spojené 
so Štedrou večerou, príprava 
darčekov pre svojich anjelikov 
(kamarátov). Zavŕšením tohto 
týždňa bola vianočná koleda, 

s ktorou sa predstavila každá 
trieda na vianočnom programe.

Požehnané vianočné 
sviatky všetkým praje 

CZŠ sv. Gorazda

Mikuláš obdaroval aj kuchárky

Mikuláš prišiel do tried a potešil žiakov darčekmi.

CVČ MAJÁK

Mikuláš a vianočné 
aktivity v CVČ

 Stáva sa už tradíciou, že 
svätý Mikuláš sa prichádza do 
CVČ Maják pozrieť nielen na  
vystúpenia detí, ale tiež ich na-
vštevuje na záujmových krúž-
koch. Mikulášsky týždeň sme  
tento rok odštartovali v utorok 
5. decembra, kedy k nám Mi-
kuláš zavítal prvýkrát a po-
zrel si vystúpenia detí zo ZÚ 
Gymnastika – staršie žiačky, 
Tanečná MŠ, Tanečná – star-
šie a mladšie žiačky. V ďalších 
dňoch navštívil deti v krúž-
koch anglického jazyka a Zá-
zračného ateliéru. Ukončenie 
Mikulášskeho týždňa prebeh-
lo 7. decembra, kedy Mikulá-
šovi zatancovali mažoretky, 
svoju choreografi u predviedli 
mladšie a staršie gymnastky a 
malí angličtinári mu  zaspievali 

a zarecitovali anglické piesne 
a básne. Za krásne vystúpenia 
Mikuláš deti odmenil sladkou 
odmenou. Prekvapením bolo, 
že deti Mikulášovi tiež priniesli 
darček v podobe autíčka, ktoré 
si má, ako povedali  – „vymeniť 
za sane.“  

Veľmi obľúbenou vianočnou 
aktivitou pre deti v predvianoč-
nom čase  sú Vianočné tvori-
vé dielne a vianočné  pečenie, 
ktoré  CVČ Maják  organizova-
lo 8. decembra. Deti spoločne 
s vychovávateľkami vyrába-
li vianočné gule, snehuliakov, 
rôzne vianočné ozdoby a tiež 
piekli voňavé oblátky. 

O ďalších aktivitách CVČ Ma-
ják sa dočítate na str. 14 a 15, 
kde prinášame aj niektoré 
z detských prác.             

Rada rodičov posilňuje vzťahy 
a rozvíja školské prostredie

V srdci vzdelávacieho pro-
cesu na Cirkevnej základnej 
škole sv. Gorazda stojí rada 
rodičov – orgán, ktorý nesie 
kľúčovú úlohu v spolupráci 
so školou. Táto iniciatíva nie-
len udržiava prepojenie me-
dzi rodičmi a vedením ško-
ly, ale aj aktívne podporuje 
a rozvíja vzťahy v komunite.

Jedným z hlavných poslaní 
rady rodičov je zabezpečiť, 
aby potreby rodičov a žiakov 
boli vypočuté a zohľadnené 
pri rozhodnutiach školy. Sú-
časne vyberá a prerozdeľuje 
poplatok ZRPŠ, ktorý napo-
máha rozvoju školy a žiakov.

Členovia rady rodičov, zvo-
lení z radov rodičov žiakov, 
zastupujú každú triedu mini-
málne jedným zástupcom. Na 
čele rady stojí predseda, kto-
rý zabezpečuje fungovanie 
rady a jej aktivít. Rada rodi-
čov aktívne podporuje rôzne 
projekty a iniciatívy, s cieľom 
zlepšiť prostredie školy a pri-

spieť k celkovému rozvoju 
školy a žiakov.

Okrem toho organizuje rôz-
ne spoločenské, športové a 
komunitné akcie, ktoré nie-
lenže umožňujú rodinám stre-
távať sa a budovať komunitu, 
ale aj posilňujú vzťahy medzi 
rodičmi a školou. Medzi ob-
ľúbené akcie patria napríklad 
Batôžkový ples žiakov, rodi-
čov a priateľov školy – ten-
to rok sa koná už jeho 23. 
ročník. Ďalšou aktivitou je 
výroba a predaj adventných 
vencov, z ktorej fi nančný prí-
spevok slúži na podporu ško-
ly a rozvoj žiakov.

Nespochybniteľne obľúbe-
nými podujatiami sú aj Deň 
rodiny, športová akcia, ktorá 
nielenže posilňuje rodinné 
väzby, ale aj podporuje ak-
tívny životný štýl rodičov a 
žiakov, ale aj výlet do Aqu-
aparku Chocholow, spoločná 
lyžovačka a spoločný výstup 
na Rio de Klin.

Tieto aktivity jasne uka-
zujú, že škola nie je len 
miestom vzdelávania, ale aj 
dôležitou súčasťou života v 
našom meste. Rada rodičov 
Cirkevnej základnej školy sv. 
Gorazda v Námestove vytvá-
ra vzor komunitného prístupu 
k vzdelávaniu a zároveň po-
silňuje kvalitu výučby a fun-
govanie celej školy.

 Miroslav Červeň
predseda Rady rodičov 

Cirkevnej základnej
 školy sv. Gorazda 
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Mesto nesplnených snov
Už pár týždňov snívame 

v trojici. Ako čerstvý ocino 
mám to šťastie, že konečne 
môžem svoju sedavú prácu 
prerušovať pravidelným ko-
číkovaním. Aktivita, na ktorú 
som sa nesmierne tešil, ma 
však veľmi rýchlo omrzela. 
Realitu v podobe nevľúdnej 
infraštruktúry, ktorú námes-
tovské mamičky dobre po-
znajú, som si plne uvedomo-
val, no po tých rokoch som si 
jednoducho zvykol a prestal 
ju vnímať.

Ako mnohí z vás, aj ja 
som na chvíľu prestal sní-
vať. Vzdal som sa sna o plne 
funkčnej nemocnici, peknej 
plavárni, zrekonštruovanom 
kultúrnom dome, športovej 
hale, upravených cestách a 
chodníkoch, moderných ško-
lách a pomaly sa rozplýval 
aj sen o krásnom nábreží pre 
všetkých, ktoré nám bolo v 
nedávnej minulosti predsta-
vené v podobe kvalitnej ar-
chitektonickej štúdie. 

Roky mi stačí to isté – sem-
-tam čerstvý asfalt, pár no-
vých stromov, „nejaká tá 

čiastočná rekonštrukcia” a 
vo všeobecnosti sa uspoko-
jím aj s podpriemernou kvali-
tou. Len nech sa aspoň niečo 
spraví. 

Moja dcéra ma však naučila 
znova snívať. Snívam o tom, 
ako sa veci postupne menia 
k lepšiemu a naše nároky 
na kvalitu a krásu postupne 
rastú. Lebo len vďaka našim 
snom sa môžeme raz zobu-
diť do rána, v ktorom je naše 
mesto konečne krásne a vľúd-
ne aj k deťom. Naši rodičia tu 
nájdu, čo budú potrebovať, 

priatelia sa budú mať prečo 
vrátiť. 

Do nového roka nám všet-
kým želám, aby si každý z nás 
vedel vysnívať aspoň jednu 
maličkosť vo svojom okolí, 
ktorá by sa mohla zmeniť k 
lepšiemu. Želajme si čistú uli-
cu, odhrnutý sneh na chodní-
koch, nový strom na sídlisku 
alebo opravenú lavičku.

Milí spoluobčania, nezabú-
dajte snívať, aj keď ide o ma-
ličkosti. 

Michal Kurtulík

Multižánrový hudobný festival NaFest 
odštartuje leto v Námestove

Po piatich rokoch pivného 
festivalu v krásnom prostredí 
Oravskej priehrady sa môžete 
tešiť na prvý ročník multižán-
rového dvojdňového festivalu 
pre všetky vekové kategórie 
so zvučnými menami českej 
a slovenskej hudobnej scény. 
Nebude chýbať ani výber 
kvalitných pív, dobrého jed-
la a bohatý program pre deti.
V piatok 5.7.2024 vystúpia 
Peter Bič Project, Heleni-
ne oči, Kmeťoband, Ploštín 

Punk, Ščamba, Sám Sebou a 
ukončí to Drozďo & Demex.
V sobotu 6.7.2024 sa môžete 
tešiť na DALIBORA JANDU 
s kapelou PROTOTYP, Gla-
diator, Heľenine oči, Drišľak, 
Maduar, Sokoly a PACI PAC.

Vstupenky si zakúpite už 
teraz na www.predpredaj.sk

Večer plný úspešných príbehov, 
inšpirácie a humoru

Takmer 400 divákov si mohlo 
večer vypočuť štyri inšpiratívne 
rozhovory. Prvý z nich bol s Ma-
tejom Tóthom, naším olympij-
ským víťazom a majstrom sveta 
v chôdzi na 50 km. Jeho roz-
právanie o výdrži, o živote po 
profesionálnej kariére v športe 
a aj o rozvoji športového talen-
tu u detí bolo zaujímavé nielen 
pre fanúšikov atletiky, ale aj pre 
všetkých, ktorí hľadajú v živote 
motiváciu. 

Od Daniely Vojtasovej, dr-
žiteľky titulu Miss Slovensko 
2023, mohli diváci počuť o jej 
ceste z Dolného Kubína do sve-
ta tanca a modelingu, ale aj o 
skrytých stránkach súťaží krá-
sy. Príbeh tejto úspešnej Oravky 
ukázal, že krása nie je len o zov-
ňajšku, ale aj o silnej osobnosti a 
odhodlaní nasledovať svoje sny.

O fascinujúcom živote v lo-
vecko-zberačskej komunite v 
Kongu, o odlišnostiach a podob-
nostiach s našou kultúrou a tiež 
o tom, ako dokáže kmeň BaY-
aka nastaviť našej spoločnos-

ti zrkadlo, porozprávala počas 
talkshow Dáša Bombjaková, 
predsedníčka Slovenskej asoci-

ácie sociálnej antropológie.
Siedmu Na Orave dobre talk-

show uzavrel Juraj Habovštiak, 
spoluzakladateľ a vlastník sve-

tovo úspešnej fi rmy MTS v 
Krivej, držiteľ ocenení EY Pod-
nikateľ roka 2019 a Manažér 
roka 2020. Divákom priblížil 
svet podnikania, architektúry a 
rozvoja regiónu. Jeho rozpráva-

nie bolo aj o budovaní lokálnej 
hrdosti a odhodlaní priniesť po-
zitívne zmeny do svojho oko-
lia. „Nevieme tu na Slovensku 
nič zmeniť k lepšiemu, kým to 
nezačneme mať radi. Školstvo 
aj zdravotníctvo, aj svoju dedi-
nu,” zakončil svoj výstup Habo-
vštiak.

Tento večer jednoznačne po-
sunul hranice toho, čo môže lo-
kálna talkshow ponúknuť a zdô-
raznil bohatstvo inšpiratívnych 
príbehov a osobností z Oravy a 
Slovenska. 

 Na Orave dobre talkshow 
Jakuba Ptačina a priateľov je 
kultúrne podujatie plné zábavy 
a inšpirácie. Výťažok je určený 
na rozvoj portálu a projektov 
občianskeho združenia Na Ora-
ve dobre o.z., ktorých zámerom 
je zvýšiť turistický ruch, skráš-
liť a zlepšiť život na Orave. Z 
predošlých talkshow sa podari-
lo osadiť knižnú búdku či pre-
zliekaciu kabínku pre otužilcov, 
podporiť obnovu židovského 
cintorína a zaplatiť prieskum 
o turizme na Orave. Organizá-
torom podujatia je občianske 
združenie Na Orave dobre o.z. 
so sídlom v Námestove.             

                      Erika Kľúčiková

V sobotu 9. decembra sa v Dome kultúry v Ná-
mestove konala už po siedmykrát „Na Orave dobre 
talkshow" námestovského rodáka Jakuba Ptačina. 
Toto zábavno-inšpiratívne podujatie hostí osobnos-
ti, športovcov a inšpiratívnych ľudí z celej Oravy a 
Slovenska.

Námestovská železnica má meškanie
Námestovo je dodnes jeden zo 

štyroch slovenských okresov bez 
železnice. Je na vine terén, zlá po-
loha, priehrada, alebo železnicu 
náš okres jednoducho nikdy ne-
potreboval? 

Námestovo bolo odkázané na 
dovoz základných surovín z naj-
bližšej železnice v Tvrdošíne. Ne-
spokojnosť obyvateľov s cenami 
tovarov, ktoré boli zvýšené o do-
vozné, deklaruje aj memorandum 

z roku 1929. Ceny totiž nedokázal 
v našom meste regulovať ani zá-
kon a Námestovčania požadovali 
vyššie mzdy.

Už v roku 1914 dostalo mesto 
súhlas na výstavbu železnice sme-
rom na Trstenú a Oravskú Polho-
ru. Obyvatelia sa tešili –  okrem 
cien by sa zlepšila doprava tovaru 
drobných  podnikateľov na trhy v 
Trstenej, zjednodušilo by to ces-
tovanie študentov do trstenského 
gymnázia a trstenskej dievčenskej 
meštianskej školy.

Ako už tušíte, plán sa neuskutoč-
nil –  začala sa 1. svetová vojna, v 
roku 1937 Ministerstvo verejných 
prác schválilo výstavbu priehrad-
ného múru, nasledovala 2. sveto-
vá vojna a v rokoch 1945 -1948 sa 
uskutočnil geologický prieskum, 
ktorý defi nitívne sformoval podo-
bu Oravskej priehrady a pochoval 
tak nádeje na námestovskú želez-
nicu. Ako by vyzeralo naše mesto 
so železnicou? Boli by ste radi, ak 
by existovala, alebo ste si už zvy-
kli cestovať hlavne autobusom?

Grafi cké spracovanie: Marek Hvolka

Multižánrový hudobný festival NaFest 
odštartuje leto v Námestove

Punk, Ščamba, Sám Sebou a 

V sobotu 6.7.2024 sa môžete 
tešiť na DALIBORA JANDU 
s kapelou PROTOTYP, Gla-
diator, Heľenine oči, Drišľak, 

Vstupenky si zakúpite už 
teraz na www.predpredaj.sk

Zdroj: Živý priestor   OZ



Uplynulé mesiace boli 
plodné na podujatia v na-
šom meste a ukázali, že 
pre lepší výsledok sa mu-
síme spájať. A takýmito 
fúziami sme pre vás spo-
ločne pripravili obľúbené 
a vydarené mestské akcie  
–Lampiónový sprievod sv. 
Martina (v spolupráci s 
RC Drobček), hostili sme 
u nás narodeninovú oslavu 
ZUŠ I. Kolčáka, spoločne s 
Námestovským Ochotníc-
kym Súborom a RC Drob-
ček sme pozvali do nášho 
mesta Mikuláša so svojou 
obľúbenou družinou, usku-
točnila sa u nás mimoriad-
ne obľúbená siedma Na 
Orave dobre talkshow Ja-
kuba Ptačina a priateľov a 
začiatkom decembra vám 
festival Slanický ostrov di-
vadla spoločne s akčnými 
ľuďmi z Art3um-u pred-
stavili vianočnú edíciu di-
zajnového marketu – Via-
nočné dizajn: NO. Mali ste 
možnosť navštíviť Festival 
zimných filmov – Snow 
film fest, ktorý sa u nás 
konal po prvýkrát, ponúkli 
sme vám vianočný diva-
delný koncert či komédiu 

v podaní skvelých sloven-
ských hercov – Šimun, 
Kramár, Vajda. Tešíme sa, 
že aj výstavy naberajú na 
popularite a vernisáže sa 
stávajú miestom stretnu-
tia priateľov, nadobúdania 
nových kontaktov, príjem-

ným vizuálno-hudobným 
spestrením všedných dní. 
Momentálne sa v našich 
priestoroch nachádza hojne 
navštevovaná výstava au-
torských fotografií Očistec 
od Adama Motýľa, v mest-
skej knižnici je vystave-

ný Martin Smatana a jeho 
motivačný Rok dobrých 
správ a na hornej chodbe 
pred sálou je inštalovaná 
medzinárodná Vianočná 
pohľadnica v spoluprá-
ci s Oravským kultúrnym 
strediskom v Dolnom Ku-
bíne. Výtvarné umenie si 
môžete všimnúť aj za ok-
nami mestskej knižnice – 
už druhý rok sme prizvali 
všetky ZUŠ-ky v meste, 
aby nám vytvorili galériu 
v oknách a výsledok stojí 
za to. 

Krásnym príkladom spá-
jania sa a vzájomnej pod-
pory je aj prvý ročník fes-
tivalu Vianočka, ktorý sa 
uskutoční 27. 12. od 18:00. 
Množstvo námestovských 
združení, iniciatív a ak-
tívnych ľudí spojilo sily 
a upiekli pre vás Vianoč-
ku  – výnimočné podujatie 
pre dospelých i deti. Popri 
umeleckých a kultúrnych 
zážitkoch spoznáte aktivity 
inšpiratívnych ľudí, ktoré 
robia z nášho mesta lepšie 
miesto pre život.

Opäť nám neostáva nič 
iné, len pozvať vás k nám!
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Ďakujeme za vaše návštevy
U nás v DOME KULTÚ-

RY  bolo živo a pestro po celý 
rok 2023. Prinášali sme vám 
umelecké zážitky rôzneho 
žánru a zamerania, stretá-
vali sa pri vypredaných di-
vadelných predstaveniach 
či filmových projekciách, 
poskytovali zázemie nezávis-
lým kultúrnym aktivistom a 
ich projektom, spolupraco-
vali s ostatnými inštitúcia-
mi v meste, boli sme súčas-
ťou osláv či komunitných 
stretnutí, plnili si úlohu je-
diného kultúrneho stánku 
v Námestove. V susednom 
Dolnom Kubíne si aktivity, 
ktoré v Námestove vykoná-
vame iba my, delí 6 inštitúcií 

a bohaté personálne zastú-
penie na odbore kultúry na 
mestskom úrade. Byť záze-
mím pre kultúru, poskytovať 
kultúrno-osvetovú činnosť 
i pokryť komerčnú sféru je 
pre nás výzvou a každý rok 
pristupujeme k tejto úlohe s 
vervou, energiou a láskou. 
Cítime podporu divákov, či-
tateľov, našich návštevníkov 
a to nás ženie vpred, to nás 
motivuje. Ďakujeme vám 
teda, milé diváčky a diváci 
za vašu návštevnosť v roku 
2023. Bola rekordná! V do-
terajšej histórii náš Dom 
kultúry Námestovo nenavští-
vilo toľko ľudí, ako v tomto 
roku. Prajeme si aj do nové-

ho roka vaše návštevy kina, 
divadiel, knižnice, výstav a 
podujatí, ktoré sa u nás ko-
najú, pretože bez vás by to 
nešlo! Príďte si po zážitok 
aj v roku 2024! Pretože, ako 
sa hovorí  – nie len z chleba 
je človek živý. Ale nezabú-
dajme sa, prosím, správať 
kultúrne aj v bežnom živote. 
Byť k sebe milí, rešpektovať 
a tolerovať sa, byť otvorení 
a vzdelávať sa – to sú atri-
búty, ktoré pozdvihujú našu 
spoločnosť. Agresia, expre-
sívne slová, závisť či nezná-
šanlivosť, lepší život ešte nik-
de nepriniesli. Majme myseľ 
otvorenú a kultúre, umeniu a 
aktívnym ľuďom zdar!

Spolupráce a podpora

Súčasťou mikulášskeho programu na amfiteátri bolo aj bábkové divadlo o obuvníkovi Jaku-
bovi. 

Vianočné dizajn NO okrem možnosti zakúpiť si lokálny produkt, ponúklo aj divadlo pre deti, 
tvorivé dielne či koncert Wolf Gang Amaterus. Pripravila: Daniela Kubíková, riaditeľka DK NO

Tipy od nás pre vás
Lepetit Malý princ 
– 27. 12. 2023 o 17:00, vi-

zuálne pôsobivé divadlo, kto-
ré v sebe spája tanec, živú 
hudbu i činohru je určené 
pre celé rodiny. V neposled-
nom rade pripomíname, že 
v predstavení sa predstavia 
aj čerství držitelia ocenenia 
DOSKY z festivalu a tvorivé-
ho tímu Tanečno.

Perinbaba a dva svety 
– jeden z najočakávanejších 

filmov za posledné roky pre-
mietame aj medzi sviatkami.

Emília – významná sloven-
ská filmová, televízna a di-
vadelná herečka Emília Vá-
šáryová pohľadom režiséra 
Martina Šulíka. Premietame 
už 28. 12. 2023.

Podujatia 
v roku 2024:
Novoroční Kandráčovci 
– koncert obľúbenej hudob-

nej skupiny 

Už ti nikdy nenaletím – 
komédia o tom, že život je 
plný prekvapení

Klimaktérium ... A čo? 
– štyri ženské hrdinky vám 

zaručene vyčaria úsmev na 
tvári v tejto komédii

Amadeus – najnovší po-
čin uznávaného režiséra Jána 
Ďurovčíka Tentokrát sa pred-
staví Slovenské divadlo tan-
ca, ktoré po 10 rokoch pri-
pravuje úplne novú premiéru 
moderného baletu inšpirova-
nú príbehom génia.

Vianočné trhy opäť prilákali do Námestova tisíce návštevníkov.   
                 Foto: Samuel Kovalík

Radosti z knižnice
Aktivity v knižnici vždy 

potešia aj prekvapia. Jesen-
ný koncert v podaní žiakov 
SZUŠ PIERROT ozvučil celú 
knižnicu a potešil nielen žia-
kov, ale aj ich rodičov. Struč-
ne o niektorých z podujatí:   

Kniha, otvor sa! so spiso-
vateľom Igorom Válekom  
(9. 11. 2023)

Zaujímavými boli dve be-
sedy so spisovateľom Igorom 
Válekom. Príbehy z jeho kníh 
si prišli vypočuť žiaci zo Zá-
kladnej školy Slnečná. Vžili 
sa do obsahu ukážok z knihy 
Slovenské povesti plné tajom-
ných bytostí  Dobrodružstvá 
Červeného Čipa alebo kolotoč 
s Dobšinským, z ktorej au-
tor prečítal úryvok venovaný 
oravskému rodákovi, literár-
nemu vedcovi a výnimočné-
mu spisovateľovi Antonovi 
Habovštiakovi. 

Cestovateľský bedeker 
Vietnamom zo severu na juh 
(23.11.2023)

Študentov zo Súkromnej 
Spojenej školy EDUCO zo 
Slanickej Osady potešil cesto-
vateľský bedeker o Vietname. 
Účastníci si pozreli premietané 
fotografie Antona Balaka, kto-

rý precestoval túto krajinu, 
vedomosti si zmerali v kvíze 
a pozreli si videofilm zachytá-
vajúci cestovateľské moment-
ky z Vietnamu. Študenti tak 
mali možnosť spoznať kultúru, 
históriu, gastronómiu a prírod-
né krásy tejto krajiny.

Predvianočný adventný 
koncert (12. 12. 2023)

Dva predvianočné adventné 
koncerty pripravila Základná 
umelecká škola Ignáca Kol-
čáka v Námestove. Zúčastnili 
sa ich deti z materských škôl 
z Námestova.  Vystúpenia mo-
derovala Marika Vojtašáková, 
na klavíri hrala Danka Ne-
zníková a na gitare  Roman 
Špilák. Vianočné tóny zazneli 
v podaní sláčikového súboru 
žiakov pod vedením učiteľ-
ky Lenky Parížovej. Dievča-
tá z divadelného odboru vy-
rozprávali začiatok príbehu z 
knihy Opice z našej police a 
vypočuli si aj scénické čítanie 
z knihy Osmijanko -  príbeh 
o lietajúcej mačke, dozvedeli 
sa čo je to advent, knižnicou 
zneli pesničky a vianočné ko-
ledy. 

Jozef Medard Slovík 
DK NO - knižnica
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Čaro Vianoc 
Dnes je opäť ten čarovný 

deň, Deň plný lásky, šťas-
tia a trávenia času s rodinou. 
Všetky deti ho zbožňujú. Až 
na mňa. Keď som mala len 
päť rokov, presne 24. decem-
bra ma opustila osoba, ktorú 
som mala zo všetkých najrad-
šej. Moja mama. Odvtedy mi 
Vianoce pripomínajú, že to už 
nikdy nebude ako predtým. 
Vždy ma oslovovala hviez-
dička, no nikdy som nevedela, 
prečo. Veď sa predsa volám 
Stela.

Prázdne miesto, ktoré ostalo 
v mojom srdci po mame, mi 
nevie vyplniť ani môj ocko. 
Trávi viac času v práci ako so 
mnou. Dokonca aj dnes. 

Keď som ráno vstala, zišla 
som dolu dlhým schodiskom 
do kuchyne, na stole ležal 
lístoček. 

Zase si nenašiel na mňa čas. 
Ako vždy, pomyslela som si...

– Prepáč, zlatko, mám veľa 
práce. Okolo desiatej príde 
teta Ružena a postráži ťa. Za-
jtra si spolu rozbalíme darče-
ky. Sľubujem, že ti to vynahra-
dím. Ľúbim ťa. Ocko.

– Ja nepotrebujem žiad-
ne darčeky! – vykríkla som. 
Chcela som tráviť čas s ním! 
Mám pocit, že už nikoho ne-
mám. A hnev sa v momente 
zmenil na plač. 

Teta Ružena prišla presne 
načas ako švajčiarske hodin-
ky. 

– Ahoj zlatko, vyzerá to tak, 
že ani tento rok ocko nemôže 
na Vianoce zostať doma. Ale 
to nevadí. My si to spolu uži-
jeme... 

Tetu Ruženu mám veľmi 
rada. Je to tá najmilšia suseda, 
akú sme kedy mali. Rozhodla 
sa, že si najprv zapneme neja-
ký vianočný film. Zaspala už 
na začiatku a ja som išla vziať 
vodu z kuchyne.

Zrazu som začula nejaký ne-
zvyčajný zvuk. Zdalo sa mi, že 
vychádza z krbu. V rýchlosti 
som siahla po panvici a uteka-
la do obývačky. Teta Ružena 
stále spala. Zvuky naozaj pri-
chádzali z krbu. Podišla som 
k nemu a nazrela hore. Skoro 
som vykríkla. Niekto tam bol. 
Hneď som ustúpila a onedlho 
sa z krbu vynorilo niečo, čo 
nemožno pokladať za člove-
ka. Bol to nejaký škriatok. Ale 
väčší, než by som čakala. 

–Kto si? – spýtala som sa 
a namierila naňho panvicu.

– Naozaj nie je nutné použí-
vať silu. Viem, že to tak nevy-
zerá, ale prišiel som v mieri. 
Skúsme začať ešte raz. Ja som 
Toby. A ty? 

– Stela. 
– Ahoj Stela. Predpokladám, 

že nemáš tušenia, čo tu práve 
robím.

– To teda rozhodne nemám, 
– odpovedala som. 

– Prišiel som, pretože Santa 
videl, aká si smutná. A najmä 
na Vianoce. Ale nepovedal 
mi, prečo. 

– Keď som bola malá, pres-
ne na Vianoce mi umrela ma-
minka. Ocko je odvtedy veľ-
mi smutný a takmer všetok 
čas trávi v práci. Ani Vianoce 
nie sú výnimkou.

– To mi je veľmi ľúto. Ale 
prišiel som ti ukázať, že Via-

noce sú naozaj jedny z najlep-
ších sviatkov a nemusíš ich  
nenávidieť. 

– A ako?
– Poď so mnou a ukážem ti.
A tak som šla. Samozrejme, 

už nie komínom, ale vchodo-
vými dverami. 

– Prečo si šiel komínom, 
keď stačilo iba zaklopať na 
dvere? – spýtala som sa.

–Chcel som ti predviesť fe-
nomenálny príchod, ale po-
kazila si mi ho, – zaškeril sa. 
Obaja sme sa 
rozosmiali.

Cesta bola 
dlhá. Dorazili 
sme a zastavi-
li pred obrov-
skou továr-
ňou. 

– Kde to 
sme? – vyzve-
dala som. 

– Sme v jed-
nej z mnohých 
tovární, ktoré 
má Santa vy-
budované po 
celom svete. 
Santa ti tam 
niečo odložil.

– Čo mi mo-
hol Santa odložiť? – premýš-
ľala som cestou dovnútra. 
Bolo to tam neskutočné. Veľ-
ké stroje, škriatkovia a tisíce 
darčekov. Mala som pocit, že 
sa mi to len sníva. Toby ma 
zaviedol do nejakej miestnosti 
a začal niečo hľadať. Mohlo 
to byť naozaj čokoľvek. Zra-
zu mi to podal do rúk a mne 
po tvári stiekla slza. Bol to 
list. Od mojej mamy. Roztra-

senými rukami som ho začala 
otvárať.

Moja najkrajšia hviezdička,  
keď budeš čítať tento list, už 
tu nebudem. Veľmi ťažko som 
ochorela a nechcela som tým 
nikoho zaťažovať. Nechcem 
však, aby si čo i len na mo-
ment pochybovala o mojej 
láske k tebe. Blížia sa Viano-
ce a môj čas sa kráti. Nech už 
sa však stane čokoľvek, za-
chovaj si tú krásnu a dobrú 
dušu, ktorú más. Nenechaj sa 

ovplyvniť tým, že tu nebudem. 
Nič sa tým nemení. Viem, že 
ocka to tiež dostane. Možno 
bude uzavretý. Radšej bude 
pracovať ako sa nad tým za-
mýšľať. Ale má ťa veľmi rád. 
Musíš mu len dať čas. Len 
ty ho dokážeš prebudiť z tej 
nočnej mory, ktorú prežíva.  
Vieš, prečo sa voláš Stela? 
Ockovi sa to priveľmi nepáči-
lo. On mal pre teba iné meno. 

No ja som si nemohla po-
môcť. Dala som ti toto meno 
preto, lebo „Stela“ znamená 
hviezda. A ty si pre mňa tá 
najkrajšia hviezda na nebi. 
Je ešte toľko vecí, ktoré by 
som ti chcela povedať, no 
čas nebol na našej strane.  
Verím, že to dokážeš a neza-
budneš na to, kým skutočne si. 
                       S láskou mama   

Keď som list dočítala, ne-
mohla som prestať plakať. 
Slzy sa rútili ako lavíny a hla-

vou sa mi premietali všet-
ky spomienky, ktoré na ňu 
mám. To preto ma vždy volala 
hviezdička. Prečo nechcela ísť 
do nemocnice? Prečo nám to 
jednoducho nepovedala?

Po pár minútach ticha som 
vstala a vyhlásila:

– Toby, ak by som potre-
bovala doručiť list na nejaké 
miesto čo najskôr, vedel by si 
to zariadiť? 

–  Ale, no samozrejme!
Vzala som nejaký papier, 

pero a začala písať. Napísala 
som ockovi list, kde som sa 
mu zdôverila so všetkým, čo 
ma trápi. Ako veľmi mi chýba 
mama. Ako veľmi mi chýba 
on. Napísala som mu, že na 
to nie je sám a že sme v tom 
spolu. List som zapečatila 
a odovzdala Tobymu. Stačilo 
lúsknuť prstom a list bol preč.  

Cesta domov sa mi zdala 
byť ešte dlhšia. Toby ma od-
prevadil k dverám a rozlúčil 
sa. 

– Snáď sa niekedy ešte uvi-
díme, – vravím. 

– Neboj sa, určite áno.
Objala som ho a otvo-

rila dvere. Stál tam ocko. 
V očiach mal slzy a v rukách 
držal môj list. 

– Odpusť mi to. Celé tie 
roky som si pred tým zakrýval 
oči. Nemohol som tomu uve-
riť a radšej som ani nechcel. 
A všetko si to musela trpieť 
ty. Sľubujem, že sa zmením.

– Odpúšťam ti, – povedala 
som mu a objali sme sa. Teta 
Ružena odišla a s ockom sme 
sa ešte dlho rozprávali. Neča-
kane ma chytil sa ruku, odvie-
dol k oknu a objal okolo ra-
mien. V tichosti, bez slov sme 
svoj pohľad upreli na oblohu 
a ja som znova pocítila čaro 
Vianoc. 

Simona Benková – ZŠ Sl-
nečná

1. miesto  v súťaži Najkraj-
šie Vianoce

1. kategória, starší žiaci 

Matias Mišek. 13 rokov, ZUŠ Ignáca Kolčáka.                             Foto: zuš ik

V rámci vianočných ak-
tivít sme v CVČ Maják pre 
deti pripravili dve okresné 
súťaže – literárnu súťaž Môj 
vianočný príbeh a výtvarnú  
súťaž O najkrajšiu vianoč-
nú ozdobu. Tešíme sa, že sa 
do súťaží zapojilo veľa detí, 
dokonca  aj mimo regiónu 
Oravy a prišlo nám rekord-

né množstvo pekných a za-
ujímavých prác a výrobkov. 
Mena víťazov budú uvedené 
na našej webovej a faceboo-
kovej stránke. Chceme sa 
poďakovať COOP Jednote 
v Námestove, ktorá každo-
ročne víťazom pripravuje 
hodnotné ceny.

Kolektív CVČ Maják

Vo vianočnej súťaži rekordný 
počet detí

Čitateľov Námestovčana zaiste potešia i práce žiakov ZŠ 
Slnečná a ZUŠ Ignáca Korčáka, škôl, ktoré nám poslali 
vydarené diela tvorcov s témou Vianoc.

Emília Ondrejáková, 14 r ZUŠ
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Vianočná báseň
Tešíme sa na Vianoce,                                                 
keď sa stromček zaligoce.                                            
Za oknom nám 
sniežik máva.

Medovníčky pečieme, 
koledy si spievame.
Keď príde tá pravá chvíľa,  
Ježiško ukáže, 
čo nám skrýval.

žiaci 4. A
ZŠ Slnečná

Pani Zima
Zima, zima, zimuška,
mrázik už je na líčkach.
Ako deti zacítili zimu, 
hneď sa aj do roboty ženú. 
Marienka snehuliačika 
urobila,
namiesto nosa 
mu mrkvičku dala.
Vďaka za to Pani Zima.

Tereza Jagnešáková, 
3. roč.

ZŠ Slnečná

Zima
Fúkaj, fúkaj vetríček,
ovievaj nám líčka. 
Nech sú pekné červené
ako dve jabĺčka.
Fiú, fi ú, fi ú  

vetríček tu fúka 
a Vianoce na saniach,
nech nám tu prifúka,

Vianoce, Vianoce 
prichádzajú,
stromčeky sa pomaly 
rozsvecujú.
Anjelíci-pomocníci 
budú  nosiť darčeky, 
pre deti pod stromčeky.

My sa všetci tešíme 
na vianočnú zábavu.

Olívia, Rebeka, Eliška, 
Žanet, Oliver, Patrik, 

3.roč.
ZŠ Slnečná

Zima, zimička
Zima, zima, zimička, 
máme zmrznuté líčka,   
Vianoce sú za dverami, 
tešíme sa s rodinami.                          
Sniežik padá z nebíčka,  
buchty pečie babička.       
Postavíme snehuliaka,      
lyžovačka na nás čaká.                                                                                                                                            
                 

Žiaci  5. A triedy                                                                                                                                         
                     ZŠ Slnečná

Pani Zima pomaly 
k nám prišla, všetci sa 
chystajú, na ňu sa tešia.
Deti sa sánkujú, 
radujú zo snehu,
každý má v sebe 
vianočnú nehu.
V kostole spievajú 
vianočné koledy.
Všetci už robia 
vianočné prípravy.
Deti po roku píšu 
Ježiškovi list,
v stopách snehu 
rozmýšľam, kam ísť.
V adventnú nedeľu 
zapálime sviečku,
mamkine pečivo 
nosím v srdiečku.
Stromček je zdobený 
reťazou hviezd,
braček a sestrička 
tešia sa dnes.
Vianoce sú najkrajší 
sviatok v roku,
prajme si lásku 
a stojme si po boku.
           Nelka Vošková, 6. A

Vianoce, Vianoce, 
už je tu ten čas,
s mamou vyzdobíme 
celý byt zas.
Vianoce, Vianoce, 
každý jeden krok,
dodržíme presne 
celý jeden rok.
Vianoce, Vianoce, 
v krbe oheň tichučko 
praská.

Zoja Záhumenská, 6. A

Sneží, sneží, chumelí sa.
V každom dome 
rozsvieti sa.
To svetielko 
je vianočný strom,
mám rád ten 
pokojný dom.

Juraj Revaj, 6. A

Martin Krivulčík 11. r ZUŠ

4. A 3. ročník ZŠ Slnečná

5. A

Anna Mária Pjenteková 13 r ZUŠ Simona Gloneková 10 r  ZUŠ
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Ó, dajte miesto ubolenej duši, kde odpočinie 
aspoň chvíľku malú!
Hurt ohlušil ju, profánneho tresku
lomozy skrúšili ju smrteľnými biedami 
biednu! 

Dajte miesto duši na tichej čistinke 
stred hustej hory, na medzi, na úvrati 
rodnej nivy!
Bo hrozné zjavy vidím zôkol-vôkol:
Výšina tupo mračí sa a chmúri,
na miesto vďaky za pot, krv a spásu
len odkopnutie, hrdé nevidenie,
len hluché uši pre ston ľudí mrúcich!
Kto vzbudí ľútosť nadoblačných nebies,
kto vyprosí nám milosť Hospodina?

Či ešte skrsnú znaky varujúce
na planinách i na búrlivom mori,
na suchej zemi, na slnku i lune,
pred nimiž spamätá sa národ celý
a padne na kolená v pokajaní?

Ó, dajte miesto ubolenej duši,
kde odpočinie aspoň chvíľku malú!
Hurt ohlušil ju profánneho tresku
lomozy skrúšili ju smrteľnými
biedami biednu. 
Dajte miesto duši tam pri jasličkách 
Krista Spasiteľa, kde Mária sa nad 
Dieťatkom skláňa, kam prostý pastier 
dar a pieseň nesie, kam múdri od východu 
prichádzajú, kde nová hviezda 
novej spásy svieti.
Ó, dajte miesto ubolenej duši. 
       (úryvok)
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Sme radi, že sa s nami ráta...

Predvianočný čas

Spomienka na prípravu 
vianočných stromčekov 

do kostola
Tak ako jasličky, aj výzdoba 

stromčekov je súčasťou Vianoc. 
Keď prídeme do lesa, aby sme 
si vybrali stromček, najprv si 
dobre rozmyslime, ktorý chce-
me odťať. Radšej dlhšie poze-
rať a len raz rúbať. 

V minulosti, ale i dnes sa 
k vianočným sviatkom zdobí 
aj kostol. V minulých časoch 
bývala výzdoba taká  boha-
tá, že dávala pocit, akoby sme 
boli priamo v objatí krásnych 
slovenských hôr. Používali sa 
len jedličky. Stromky boli pri 
oltári postavené podľa veľkosti 
v dvoch radoch, na okrajoch la-

víc, na chóre, pri dverách a pri 
chodníkoch do kostola. Zdo-
bilo sa podľa možností žitnou 
slamou, ovčou vlnou a vatou. 
Jedličky sa vyrúbali z urbár-

skych lesov, tzv. mládnikov, 
väčšinou z Podsalatky (Redi-
kalné) alebo z Brestovky. Po-
volenie na výrub vydával hôrny 
gazda alebo predseda urbáru, 

lebo oni mali najlepší prehľad 
o hospodárskom pláne v urbár-
skych lesoch. Vybrali sa strom-
ky, ktoré už nemali miesto v lese 
– zahusťovali ho. Dovoz zabez-
pečovali dvaja gazdovia, väčši-
nou z Vyšného konca. Ak už bol 
dostatok snehu, použili sane. 
Kone zapriahali na dvojzáprah 
– do páry. Z Brestovky bol do-
voz bez väčších problémov, ale 
ak určili z Podsalatky – vzdia-
lenej viac ako 7 km, bol dovoz 
sťažený pre diaľku a členitý te-
rén. Stromky sa po nachystaní 
museli preniesť cez hlboký vý-
moľ. Niekedy sa stalo, že keď 
ich  nakladali na sane, začalo sa 
už stmievať a z blízkeho Orav-
ského Veselého bolo počuť hlas 
zvona, ktorý pozýval veriacich 

k večernej modlitbe a údermi 
ťažkého kovu srdca ohlasoval 
radostný príchod Spasiteľa. 
Z blízkych lesov – spoza Vaha-
nova – bolo počuť aj zavýjanie 
vlkov. Veď v tom čase boli lesy 
zdravé, husté a plné divej zveri 
a rôzneho života. 

Po zvezení stromkov z lesa 
sa o výzdobu v kostole 
postaral kostolník po dohode 
s mládencami a miništrantmi.


Tento odchádzajúci rok bol 

mimoriadne rušný na udalosti 
a prekvapenia. V tejto vianoč-
nej dobe prosíme Pána Boha, 
aby vložil do sŕdc všetkých ľudí 
dobrú vôľu a žiadaný pokoj na 
celom svete.

Vladimír Koľada

Jeseň vo svojej malebnej kráse zuní časom odkvitnutia. 
Lístie padá, vädnú ruže, žltne tráva a opona hmly zastiera 
zory rána. 

Blížia sa vianočné radosti plesania a radosti z príchodu Bo-
žieho syna na svet. Zima nemôže ochladiť našu radosť z prí-
chodu najkrajších sviatkov v roku. Plnosť Vianoc prediera 
sa všade – pomedzi domy, z dedín von do chotára a z polí až 
do lesov. Les v tom čase odpočíva a biela prikrývka zdobí 
všetky stromy, má tiež sviatky pokoja – svoje Vianoce. Len 
hladná zver sa túla po poliach a lesoch, hľadá pre seba po-
travu a zátišie.

 Ilustračná fotografia: pohľadnica firmy ARGUS

Na Vianoce
P. O. Hviezdoslav: 

S  blížiacim sa koncom roka 
môžeme s radosťou konštato-
vať, že rok 2023 bol rokom bo-
hatým na činnosť i spoluprácu.

Je pravda, že v nových 
priestoroch sa nám  pracuje lep-
šie. Radi ich raz mesačne zdie-
ľame s Okresnou organizáciou 
JDS. Náš klub je dôstojným 
miestom,  kde sa schádza už 19 
základných organizácii z nášho 
okresu. V prípade potreby slú-
žia naše priestory i Domu kultú-
ry (DK) Námestovo. No slúžia 
predovšetkým nám, členom.

Radi sa tu schádzame pri prí-
prave rôznych pravidelných i 
príležitostných akcií.

Naša činnosť spočíva vo veľ-
kej miere v organizovaní špor-
tových akcií v rámci okresu. V 

zime Bielu stopu  vystrieda vo-
lejbalový turnaj, potom súťaž v 
kolkoch. Tento rok sme orga-
nizovali i II. ročník okresných 
športových hier seniorov. Naši 
členovia takmer pravidelne 
trénujú bowling, aby boli, keď 
bude súťaž,  najlepší...

V spolupráci s Domom kul-
túry Námestovo sme sa podie-
ľali na organizovaní II. ročníka 
námestovských fašiangov. Radi 
sa zúčastňujeme akcií  v našej 
mestskej knižnici,  napr. bese-
da so spisovateľom A. Lauče-
kom bola, naozaj, príjemným 
zážitkom. Celý rok aktívne 
spolupracujeme s Komunitným 
centrom (KC) v Námestove. 
Máme tu dokonca vyhradený i 
fixný čas v utorky v dopolud-

ňajších hodinách. Tu sme si v 
príjemnej atmosfére vychutnali 
i vedomostné kurzy s lektormi. 
V lete sme tiež  v spolupráci s 
námestovským KC absolvovali 
kurz nord walkingu. 

Pomáhame pri zberoch ob-
noseného šatstva a následných 
burzách.

Organizujeme príležitost-
né brigády pri úprave okolia 
farského kostola i na Ranči u 
Edyho. Seniori radi navštevu-
jú kúpele. Tento rok sme boli 
na liečebnom pobyte v Bojni-
ciach, v Lúčkach i v Brusne. 
Niekoľkokrát do roka chodí-
me na  celodenné kúpanie do 
neďalekého Meandru Oravice. 
V lete sme boli v Oraviciach aj 
na Krajskom stretnutí turistov 

seniorov - prechod Juráňovou 
dolinou.

V júni sa veľmi tešíme na tra-
dičný guláš u Edyho spojený 
so športovými hrami.

V lete sú nezabudnuteľné 
Mariánske dni v Bobrove, krí-
žová cesta v Zákamennom, 
prehliadka speváckych zborov 
v Rabči... Cez letné prázdniny 
sme v klube cvičili jogu, ale i 
nacvičovali spev.

V rámci cezhraničnej spolu-
práce sme tento rok navštívili 
Bialsko Bialu, tiež sme dvakrát 
boli v našom „spriatelenom“ 
meste Orlová... V auguste sme  
uskutočnili pekný  jednodňový 
výlet do Podpoľania...

Záleží nám, aby sa naši čle-
novia zdokonaľovali i v digi-
tálnych zručnostiach. Inicio-
vali sme desiatky prihlášok do 
projektu vyhláseného minister-
stvom.

Všetky tieto akcie sú možné 
aj vďaka finančnej podpore 
nášho mesta. Na mnohé z uve-
dených akcií nám práve mesto 
„zafinancuje“ autobusovú do-
pravu.

Sme radi, že sme súčasťou 
diania nášho mesta tak vďaka 
DK Námestovo, ako aj KC Ná-
mestovo.

Sme radi, že sa s nami v na-
šom meste ešte stále ráta, že 
ešte stále môžeme byť užitoč-
ní, lebo my chceme...

(ar)

Rok 2023 Mestskej organizácie Jednoty dôchodcov Slovenska.

Mikulášske posedenie po novom
Na Mikuláša sme sa v rekordnom 

počte stretli na každoročnom senior-
mi veľmi obľúbenom mikulášskom 
posedení v príjemnom a priestrannom 
reštauračnom zariadení Jozefa Parižka.  
Náš predseda, Janko Pindjak, otvoril, 
privítal i viedol celé stretnutie. Svo-
jou účasťou nás milo potešil zástupca 
primátora Andrej Stašiniak. V úvode 
nás hodnotným programom pozdravi-
li žiaci zo ZUŠ I. Kolčáka v Námes-
tove. Slávnostný prípitok so želaním 
radosti z očakávaného príchodu Spasi-
teľa predniesla naša bývalá dlhoročná 

predsedníčka Mária Adamčíková. Pri 
skutočne chutnom jedle, občerstvení 
a dobrej nálade, o ktorú sa ako tradične 
postaral Ferko Hrkeľ so svojou kape-
lou, nám čas ušiel neuveriteľne rýchlo. 
K nálade nepochybne zaimponovala 
i bohatá tombola od našich štedrých 
darcov. 

Tešíme sa, že sme sa mohli takto 
navzájom stretnúť, porozprávať, za-
smiať, zaspomínať si, zatancovať, po-
diskutovať a pozdieľať toto naše vzác-
ne spoločenstvo. 

                                 (ar)
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Čo môže adventný kalendár naučiť vaše dieťa
Adventný kalendár pozná 

asi každý. Sú ich dnes plné 
obchody – s 24-mi zázračný-
mi okienkami, skrývajúcimi 
maličký úžasný kúsok čo-
koládky či inej maškrty. Má 
vraj korene v Nemecku. Prvý 
známy bol vytvorený v 19. 
storočí a obsahoval údajne 
malé obrázky, ktoré si deti 
mohli vyfarbiť. Nech už je 
jeho história akákoľvek, ad-
ventný kalendár môže mať 
pre deti veľký výchovný vý-
znam. Najmä malé deti žijú 
prítomnosťou, neriešia mi-
nulosť ani budúcnosť. Ešte 
nemajú rozvinuté tie časti 
mozgu, ktoré majú na starosti 
reguláciu správania a emoci-
onálnu stabilitu, ktoré pomá-
hajú zvládať pocity. Nemajú 
predstavu, koľko je to ešte 10 
dní do Vianoc, nemajú vy-
budovanú primeranú časovú 
predstavu. To, po čom túžia, 
chcú hneď, chcú ihneď uspo-
kojiť svoje priania a svoje 
potreby. Na zvládanie poci-
tov preto potrebujú pomoc 
od rodičov. A takou pomo-
cou môže byť v predvianoč-
nom období aj adventný ka-
lendár. Pri správnom vedení 
pomáha rodičom rozvíjať u 
detí dôležité zručnosti – učí 
ich čakaniu, trpezlivosti, od-
loženiu chcenia na neskôr – 
nedostať všetko hneď, keď 
dieťa „chce“, keď po niečom 

zatúži. Pomáha mu ovládať 
svoje túžby,  vyrovnávať sa 
so svojimi pocitmi, pomáha 
disciplíne, rozvíja schopnosť 
počkať na niečo dobré, vý-
znamné, podporuje tešenie 
sa na príjemné prekvape-
nie. Ak dieťa otvára okienka 
spolu s rodinou, s blízkymi, 
podporuje sa pocit spolupat-

ričnosti, zdieľania, sociálna 
interakcia. Učí hodnote odlo-
ženého uspokojenia, pretože 
aj v živote to tak chodí, že 
na niektoré dary, príležitosti 
či radosti si musíme jedno-
ducho počkať, nedostaneme 
ich hneď. 

Urobte si z otvárania okie-
nok adventného kalendára 
so svojimi deťmi každoden-
ný príjemný rituál, strávte 
s nimi spoločný čas čakania 
a tešenia sa. Rozprávajte sa 
s nimi, smejte sa, riešte há-
danky, zahrajte sa hry. Aj to 
môže byť obsah jednotlivých 
okienok adventného kalendá-

ra. Jednoducho venujte svoj-
im deťom v predvianočnom 
zhone svoju každodennú po-

zornosť. Ony vám 
to raz – pravdepo-
dobne až po rokoch 
(tiež si budete mu-
sieť počkať) všetko 
rovnakým dielom 
vrátia.  

Krásne Vianoce 
všetkým za kolek-
tív ABC SCPP Ná-
mestovo
Tatiana Gandelová 

riaditeľka

SÚKROMNÉ CENTRÁ
 PORADENSTVA 
A PREVENCIE 

Námestovo  
Hviezdoslavovo nám. 213, 
OC Klinec, č.dv.612
0948 878 873
Trstená 
Ul. Železničiarov 266/8
0948 878 874

Viac sa dozviete aj na 
 www.naspoklad.sk

Zdroj: Freepik

Za obdobie od 14. 11. 2023 – 13. 12. 2023 
nás navždy opustili títo občania Námesto-
va s trvalým pobytom v našom meste.

spoločenská rubrika

Odišli z našich 
radov

Dárius Grebáč  66 rokov 
 zomrel 11.11.2023
Jozef Jagnešák 59  
 zomrel 19.11.2023
Mgr. Alžbeta Kollárová 
 88 zomrela 21.11.2023
Ing. Daniela Jagnešáková 
 60 zomrel 26.11.2023
Roman Naništa  78 zomrel 29.11.2023
Ľudovít Volček  nar. 5.11.1944   
 79 zomrel 5.12.2023
Jozef Chudiak nar. 14.04.1950 
 73 zomrel 13.12.2023

(K týmto občanom máme 
súhlas so zverejnením.)

Dobré rady od hasičov
Vianoce sa blížia, je dobré 

si pripomenúť niekoľko zá-
kladných tipov pre bezpečnú 
manipuláciu so sviečkami a 
dekoráciami:

 Dekorácie umiestnite 
do bezpečnej vzdialenosti od 
otvoreného ohňa a zdrojov 
tepla.

 Nenechávajte horiace 
sviečky bez dozoru, v blíz-
kosti záclon, závesov a ľah-
ko vznietiteľných materiálov; 
vždy pred spaním a odchodom 
z domu ich dôkladne zhasnite.

 Ak sa chystáte s deťmi na 
lampiónový sprievod, zvážte 
bezpečnejšiu alternatívu za-

Po stopách histórie a súčasnosti

V septembri sa členovia člen-
skej základne COOP Jednota, 
SD v Námestove zúčastnili 
jednodňového výletu na tra-
se: kaštieľ v Strážkach, kostol 
svätého Ladislava v Spišskom 
Štvrtku a navštívili sme aj kraj-
ské mesto Prešov. 

Strážky sú bývalá obec, 
dnes súčasť mesta Spišská 
Belá v Kežmarskom okre-
se. V obci sa nachádza rene-
sančný kaštieľ, ktorý sme si, 
samozrejme, nenechali ujsť. 
Absolvovali sme prehliadku 
kaštieľa, knižnice, galérie 
Ladislava Mednyánszkého, 
výstavu portrétov 17.-19. 
storočia na Spiši, expozície 
Slovenskej národnej galérie 
„Lode na Dunaji“ od Ferdi-

nanda Katonu a expozície so-
chárstva na Slovensku v 20. 
storočí. 

Cestou sme sa zastavili 
v Spišskom Štvrtku. Obec 
Spišský Štvrtok leží na dô-
ležitej historickej križo-
vatke Spiša, prvá písomná 
zmienka o obci je z roku 
1263. Pomenovaná bola 
podľa uhorského kráľa svä-
tého Ladislava, Villa sancti 
Ladislai - Obec sv. Ladisla-
va,  ktorý sa stal jej patró-
nom a jeho obrnená postava 
sa dostala aj do pečate, kto-
rá pochádza už z 15. storo-
čia. V obci sme teda nemohli 
nenavštíviť Kostol sv. La-
dislava. Budova bývalého 
minoritského kláštora je ra-

nobaroková, postavená po 
roku 1668, neskoršie upra-
vovaná. V chráme sme mohli 
vidieť obnovenú prekrásnu 
kaplnku Zápoľských, ktorá 
na nás urobila veľký dojem.

Účastníci výletu mali mož-
nosť individuálne navští-
viť centrum mesta Prešov 
s množstvom historických 
pamiatok, obchodov a reštau-
rácií. 

Výlet sa aj vďaka COOP 
Jednote, SD vydaril. Od-
niesli sme si príjemné zážitky 
a obohatili sme sa o informá-
cie z histórie troch prekrás-
nych miest Slovenska.

výbor členskej základne 
COOP Jednta, 
SD Námestovo

Vykupujem starodávne kašmírové šatky 
všetkých farieb, môžu byť aj poškodené 
a starodávne kašmírové sukne ku krojom. 
Cena za kus od 100 do 1000 eur. 

Telefonický kontakt 0910 782 512 a email antik.hsr@gmail.com.

pálenia lampiónu, napríklad 
LED žiarovkou.

 Pamätajte, že zápalky a 
zapaľovače nepatria do det-
ských rúk!

 Vypustenie lampášikov 
pre šťastie je úplne nevhodnou 
a rizikovou formou oslavy s 
vysokým stupňom nebezpe-
čenstva požiaru.

 Deťom: Ak sa ti vznieti 
oblečenie, neutekaj, konaj ro-
zumne, riaď sa pokynom: „Za-
stav, ľahni si, váľaj sa!“ 

Vedeli ste, že vo vzdialenosti  
8 - 10 cm od plameňa sviečky 
dosahuje teplota približne 200 
°C? Horľavé materiály v jeho 
blízkosti sa môžu ľahko vznie-
tiť.

Prajeme vám krásne sviat-
ky!

DHZ Námestovo 

Oprava
V čísle 4 Námestov-

čana z 22. septembra 
2023 sme v titulku člán-
ku 200. výročie založe-
nia Spolku milovníkov 
reči a literatúry sloven-
skej, uverejneného na 
6. strane, mali správ-
ne uviesť, že ide o 190. 
výročie spomínaného 
spolku. 

Autor a redakcia sa 
čitateľom ospravedl-
ňujú. 

Zasnežená krajina je v čase vianočného voľna zaiste želaním každého z nás. Príde k nám opäť čonevidieť zima, alebo už bola...
                               Autor fotografií, vrátane titulky: Michal Glonek

INZERCIA
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Námestovo ocení športovca roka 2023
Po niekoľkých rokoch 

Námestovo opäť ocení 
najlepšie športové výko-
ny svojich reprezentantov. 
Slávnostné podujatie Špor-
tovec roka 2023 sa uskutoč-
ní 13. januára 2024 v Dome 
kultúry Námestovo, kam 
organizátori srdečne pozý-
vajú všetkých športových 
nadšencov, ako aj širokú 
verejnosť. 

Cieľom podujatia je oce-
niť tých najlepších špor-
tovcov a trénerov, ktorí 
úspešne reprezentujú mesto 
nielen na domácej pôde, ale 
aj na rôznych slovenských 
a medzinárodných podu-
jatiach. Keďže podujatie 
sa nekonalo už niekoľko 
rokov, nadchádzajúce oce-
nenie mesta Námestovo a 
komisie pre šport a voľný 
čas odzrkadlí úspechy za 
posledné roky. 

Pri výbere Športovca roka 
2023 ako absolútneho ví-
ťaza, zaváži aj názor ve-
rejnosti. Tá môže podporiť 
svojho favorita prostred-
níctvom hlasovania v an-
kete, ktorej súčasťou je na 
základe výberu komisie pre 
šport a voľný čas celkovo 
trinásť športovkýň a špor-
tovcov. Hlasovať je možné 
na: https://forms.gle/Mjx-
gbk8K6KC1PVcf6 alebo 
n a č í t a n í m 
QR kódu z 
plagátu. Hla-
sovanie bude 
otvorené do 
20. 12. 2023. 

Špor tovc i 
budú ocene-
ní v celko-
vo šiestich 
kategóriách, 
a to: špor-
tovci, ktorí 
reprezentujú 

športové kluby pôsobiace 
v meste Námestovo, špor-
tovci, ktorí pochádzajú z 
Námestova, no reprezentu-
jú iné športové kluby, ďalej 
ocenenie za dlhoročný, ce-
loživotný prínos v oblasti 
športu v meste Námestovo, 
športový tréner roka 2023, 
športový kolektív roka 
2023 a napokon športovec 
roka 2023 – absolútny ví-
ťaz.        Tešíme sa na vás!

Hlasovať môže aj verejnosť – do 20. decembra 2023.

ŠPORT SENIORI

Ocenenie si prevzal aj najväčší smoliar
Mestská organizácia Jed-

noty dôchodcov Slovenska v 
Námestove usporiadala 23. 
novembra 2023, pod záštitou 
primátora mesta a v spolupráci 
s Kinderlandom, už 4. ročník 
turnaja seniorov v bowlingu. Z 
celkovo 18 základných organi-
zácií v okrese sa na turnaji zú-

častnilo úctyhodných jedenásť. 
Sily si tak zmeralo spolu 16 
družstiev, pričom najsilnejšie 
zastúpenie mala MsO Námes-
tovo tromi družstvami. 

Štvrtý ročník turnaja bol pre 
družstvá a jednotlivcov z radov 
seniorov mimoriadne úspešný, 
dokonca s vyššou hernou úrov-
ňou oproti minulému roku, čo 
potvrdili počty nahratých bo-
dov. Odmenu v podobe diplo-
mu a vecnej ceny si prevzali 
prvé tri družstvá a jednotlivci, 
vrátane najúspešnejšej ženy 
- Zdenky Pisarčíkovej, ďalej 
tiež najstarší účastníci turnaja 

a napokon aj najväčší smoliar.
Za organizáciu a starostlivosť 

o účastníkov patrí poďakova-
nie Kinderlandu a jeho perso-
nálu a za podporu tiež primáto-
rovi mesta Námestovo.  

Konečné umiestnenie pr-
vých 5 družstiev:

1. Námestovo A (290 b.) Št. 

Pisarčík, R. Bencúr, A. Jindro-
vá,  J. Pindjak

2. Námestovo B (273 b.) J. 
Pindjak, V. Nečas, Z. Pisarčí-
ková, F. Gender 

3. Tvrdošín (250 b.)
4. Námestovo ženy (242 b.) 

M. Bencúrová, M. Grebáčová, 
M. Puváková, B. Genderová

5. Vavrečka (235 b.)

Konečné umiestnenie jed-
notlivcov do 5. miesta:

1. Jozef Pindjak, Námestovo 
A (86 b.)

2. Zdenka Pisarčíková, Ná-
mestovo B (77)

3. Marta Bencúrová, Námes-
tovo (76)

4. Anna Jindrová, Námesto-
vo A (74)

5. Milan Schiff erdecker, Trs-
tená (72)

                       
            Václav Nečas

Pred meraním síl.                                         Zdroj foto: (vn)

Bowlingová odveta námestovských 
seniorov v Orlovej aj s prekvapením

Mestská organizácia 
(MsO) Jednoty dôchodcov 
Slovenska Námestovo pri-
jala od družobnej Orlovej 
pozvanie na odvetný turnaj 
v bowlingu. Seniori si tak 
presne po roku, 20. októbra 
2023, opäť zmerali sily. 

Do turnaja sa zapojilo 10 
členov MsO. Nielen naši, 
ale aj domáci spätne hod-
notia ako najväčšiu výzvu 
práve bowlingové dráhy s 
nevyspytateľným pohybom 
gúľ. Svedčí o tom fakt, že 
víťaz Vladimír Novák z Or-
lovej nahral v dvoch kolách 
len 233 bodov. Druhý v po-
radí Rudolf Bencúr nahral 
208 bodov a tretí Ján Pin-
djak 186 bodov. Z našich 

žien bola najlepšia Zdenka 
Pisarčíková so 143 bodmi.

V súťaži družstiev najlep-
šie obstálo A družstvo Or-
lovej pred A a B družstvom 
Námestova. Za A družstvo 
Námestova bojovali: Štefan 
Pisarčík, Zdenka Pisarčíko-
vá, Rudolf Bencúr, Marta 
Bencúrová a Jozef Pindjak 
ako náhradník. Za B druž-
stvo hrali: Ján Pindjak, Bo-
žena Genderová,  Božena 
Pavlíková, Václav Nečas a 
František Gender ako ná-
hradník.

Podvečer sa všetci účast-
níci zájazdu stretli v mest-
skom kultúrnom dome so 
seniormi zo všetkých 9 se-
niorských organizácií mes-

ta Orlová, celkovo približne 
200 seniorov. K pohoste-
niu účastníkov stretnutia 
prispeli aj námestovskí 
seniori, ktorí poďakova-
li za príjemný deň, okrem 
iného, aj syrovou tortou a 
prekvapením - vystúpením 
speváckej skupiny senio-
rov s pesničkami, z ktorých 
najväčší ohlas mala pieseň 
„Góraľu...“. 

Aj aktivity s družobnou 
Orlovou majú pre nás veľ-
ký význam a tak sme od-
chádzali s predsavzatím ich 
pokračovania, ak to fi nan-
cie, záujem a zdravie dovo-
lia. Pomocou bolo aj zabez-
pečenie prepravy zo strany 
mesta.           Václav Nečas

Ľadové medvede aj tento rok na Mikuláša dodržali tradíciu. Ten ich na brehu čakal s darčekmi.             Foto: Juraj Gerek
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Pohľad na športový rok TJ ORAVAN Námestovo

Hokejovo hokejbalový od-
diel mal v priebehu roka 2023 
opäť veľa aktivít. Muži hrávali 
regionálnu Oravskú hokejovú 
ligu, kde je konkurencia vy-
rovnaná. V sezóne 2022/23 
dokázali konkurovať víťa-
zom. Mužstvo sa doplnilo aj 
o dvoch juniorov a momentál-
ne sa nachádza v strede tabuľ-
ky s cieľom vybojovať si play 
off, keď zo šiestich duelov tri 
vyhralo. Liga má tento rok 10 
mužstiev, čo zvyšuje kvalitu 
zápasov. Najproduktívnejším 
hráčom je Roman Huľo s de-
viatimi gólmi. HK Námestovo 
si pre tento rok opäť vybralo 
ako domáci stánok ZŠ Orav-
ská Lesná, keďže hokejový 
štadión v rezorte Altis nefun-
guje.

Oddiel tiež pokračuje v tré-
ningoch na multifunkčnom 
ihrisku pri ZŠ na Komenské-
ho ulici, tu členovia od jari 
do jesene využívali pekné dni 
a víkendy na simulované zá-
pasy. Je na škodu, že multi-
funkčné ihrisko pri ZŠ nie je 
stále dokončené tak, aby spĺ-
ňalo parametre na simulované 
zápasy. Rozmýšľali sme nad 
organizovaním turnaja, ale 
kvôli bezpečnosti hráčov to 
nie je možné. Rozvoj tohoto 
multifunkčného ihriska zostal 
na mŕtvom bode, keďže sa-
mospráva neuvažuje nad jeho 
dokončením. Mantinely na ih-
risko boli zakúpené zo zdrojov 
TJ Oravan a verejnej zbierky v 
minulých rokoch. Počas pek-
ných dní je využívané na rôz-
ne športové tréningy, ale dalo 
by sa využívať aj vo väčšom 
rozsahu. 

V rámci tohoto oddielu fun-
guje aj úspešný a obľúbený 
krúžok florbalu. Deti sa stre-
távajú každý štvrtok na pravi-
delných tréningoch v telocvič-
ni na Brehoch pod vedením 
licencovaného trénera. Pravi-
delné tréningy onedlho zavŕšia 
na prvých turnajoch.   


Stolnotenisový oddiel má za 

sebou náročný rok plný práce s 
výchovou nového mládežníc-
keho kádra. Začala sa takto ge-
neračná obmena, ktorá potrvá 
niekoľko rokov, kým sa napl-
no prejaví. Námestovské druž-
stvá boli súčasťou najrôznej-
ších líg regionálnej, krajskej a 
aj slovenskej úrovne. Družstvá 
mužov štartovali v 3., 5. a 8. 
lige. Vo väčšine v nich nastu-
povala naša mládež a získa-
vala tak cenné skúsenosti do 
budúcnosti. V mládežníckych 
kategóriách sme tento rok 
zbierali hlavne skúsenosti a 
veríme, že v budúcom roku to 
mládežníci pretavia do úspe-
chov. Ako podporu tréningov 
sme zorganizovali  intenzívne 
sústredenie pred začiatkom 
sezóny, kde naši mládežníci 

dostali poriadne zabrať. Tré-
ningom sa pravidelne venuje-
me trikrát týždenne (pondelok, 
streda, piatok) v telocvični na 
Brehoch. 

 
Pre basketbalistov BK NO 

bol tento rok pomerne úspeš-
ný a rušný. Začiatkom tohto 
roku ako družstvo Orava Be-
ars ukončili Žilinskú mestskú 
basketbalovú ligu s umiestne-
ním na 7. mieste. Družstvo sa 
opäť zapojilo do ligy aj tento 
rok, no vzhľadom na finančnú 
situáciu a aktivity s mládežou 
v BK Oravan Námestovo sa 
ho nepodarilo podporiť.

Počas roka sa zúčastňovali 
na rôznych turnajoch. Azda za 
najväčší úspech sa dá považo-
vať účasť na SBA 3x3 Tour, 
kde sa chlapci v kategórii U18 
umiestnili na 4. mieste v rámci 
Slovenska.

Basketbalový oddiel pra-
videlne trénuje, dve skupiny 
chlapcov (U 13 a U 18) trénujú 
dvakrát do týždňa v telocvični 
na gymnáziu a dievčatá (U 18 
) raz v týždni v telocvični na 
Brehoch pod vedením licenco-
vaného trénera. K basketbalo-
vým tréningom majú chlapci 
aj dievčatá kondičné tréningy 
vo fitnescentre  raz týždenne. 
Tento rok sa v BK NO rozhod-

li otvoriť aj prípravku pre žia-
kov 1. stupňa ZŠ raz týždenne 
v telocvični na Brehoch. 

V tomto roku sa tiež podieľa-
li na opravách basketbalového 
ihriska za ZŠ Slnečná na Bre-
hoch. Oddiel BK NO rovnako 
mrzí, že multifnkčné ihrisko 
pri ZŠ na Komenského ulici 
stále nie je dokončené. Radi 
by tam osadili  basketbalové 
koše a iné vybavenie pre ďal-
šie športy a tak odhalili plný 
potenciál. 

„Žiaľ, nie vždy všetko vy-
chádza tak, ako by sme chceli, 
no nevzdávame sa a pracuje-
me ďalej na našich projektoch 
tak, aby z nich mal osoh nie-
len šport v našom meste, ale 
aj verejnosť,” konštatuje Mi-
chal Hajdučík, tréner BK NO 
a predseda TJ Oravan Námes-
tovo. 

Budúci rok majú basketba-
listi v pláne ďalej pokračovať 
v tréningovej činnosti s mlá-
dežou a tiež chcú odštartovať 
nultý ročník basketbalovej 

okresnej ligy v Námestove, 
kde v spolupráci s aktívnymi 
okolitými obcami zorganizujú 
basketbalovú súťaž pre mlá-
dež. Kalendárny rok ukončí 
obľúbený Štefanský basket-
balový turnaj v telocvični na 
Brehoch. 


Oddiel RTVŠ je verejnosti 

pomerne neznámy, aj keď re-
kreačnému športu sa venuje zo 
všetkých oddielov TJ Oravan 
najdlhšie. Skratka RTVŠ zna-
mená Rekreačná Telesná Vý-
chova a Šport a  v roku 2023 
oddiel vykonával svoju čin-
nosť tak ako po roky minulé. 
Aktivity oddielu sú otvorené 
nielen pre registrované členky. 
Pravidelne sa členky oddielu, 
ale aj ženy, ktoré nie sú regis-
trované, zúčastňovali hodín 
cvičenia kalanetiky spojeného 
s cvičením pri hudbe, ktoré sú 
vždy v pondelok o 19. h v te-
locvični ZŠ na Komenského 
ulici. V roku 2023 sa každého 
cvičenia zúčastnilo v prieme-
re 22 žien. Oddiel sa teší, že 
záujem o činnosť neklesá, ale 
práve naopak, na cvičeniach 
sa zúčastňujú aj nové tváre.  
Oddiel organizuje aj niekoľko  
akcií mimo cvičenia a  v prie-
behu roka sa na nich účast-
ní okolo 25 a viac žien. Ide 
o menšie turistické pochody, 
stretnutia pri príležitosti MDŽ 
alebo Mikuláša, ktoré sú veno-
vané relaxu v saune a podob-
ne. Ani tu nerozlišujeme, či 
zúčastnená žena je, alebo nie 
je členkou oddielu. Zúčastniť 
sa môže ktokoľvek. 

V súčasnosti je v oddiele re-
gistrovaných 33 žien. Hoc ve-
kový priemer žien oddielu je 
okolo 64 rokov, sú to stále veľ-
mi aktívne ženy. Je chvályhod-
né, že  aj v tomto veku majú 
snahu venovať sa športu a po-
dobným aktivitám vhodným 
pre túto vekovú kategóriu. 

Predsedníčkou oddielu 
RTVŠ je Katarína Mušáková.


Oddiel Orava otužilci majú 

sezónu v chladnom období, 
ale otužovaniu a športovaniu 
sa venujú po celý rok. Naj-
významnejším podujatím bol 
3. ročník diaľkového plávania 
na Oravskej priehrade v Ná-
mestove, ktorý organizovali 
v letnom období. Na akcii sa 
zúčastnilo 106 plavcov z celej 
SR.  Oravskú priehradu prišli 
pokoriť aj takí plavci, ktorí pre-
plávali LaManche. Ďalšie vý-
znamné podujatie bolo 3. kolo 
Slovenského pohára v zimnom 
plávaní, ktoré sa v roku 2023 
konalo pri hoteli Prístav. Toho-

to podujatia sa zúčastnilo až 98 
plavcov z celého Slovenska. 
V radoch Orava Otužilcov sú 
aj členovia, ktorí nás úspešne 
reprezentujú v Slovenskom 
pohári v rôznych plaveckých 
štýloch. Patria medzi nich 
Anka Barková Murínová, Mi-
chal Stoklasa, Mário Hrkeľ.  
Anka Barková Murínová 
a Miroslav Ľach ako prví pre-
plávali celú dĺžku Oravskej 
priehrady v štýle prsia spolu so 
Soňou Rebrovou, ktorá tento 
rok preplávala kanál La Man-
che. Celý klub Orava otužilcov 
v roku 2023 prešiel obnovou 
a modernizáciou. Veľmi úzko 
spolupracujeme s Oravskými  
klubmi ako Polhorské ľadové 
medvede, Zubrohlava otužil-
ci. Taktiež sme si navzájom 
pomáhali pri rôznych poduja-
tiach.


Oddiel vodných športov 

Godzillaz má za sebou aktívnu 
sezónu na vode a ďalej pokra-
čuje kondičnou prípravou po-
čas zimného obdobia. Trénin-
gy začínajú začiatkom mája na 
Slanickom dvore každý štvrtok 
o 16. h. Deti sa venujú nácviku 
pohybu v lodi najskôr na brehu 
a potom pod dohľadom licen-
covanej trénerky v motorovom 
člne na vodnej ploche. Oddiel 
aktívne pracuje aj na organi-
zácii pretekov Slovenského 
pohára pre lodnú triedu Opti-
mist pod názvom Pohár pri-
mátora Námestova. Tento rok 
sa ho zúčastnilo viac ako 30 
pretekárov z celého Slovenska. 
Deti oddielu vodných športov 
Godzillaz sa aktívne zúčastnili 
mnohých súťaží v jachtingu na 
Slovensku a v Poľsku. V let-
ných mesiacoch absolvujú týž-
dňové sústredenie, kde majú 
možnosť vyskúšať aj iné lode, 
windsurfing a tiež sa aktívne 
venujú pretekovým pravidlám 
jachtingu. Vrchol sezóny je 
každoročná účasť námestov-
ských mladých jachtárov na 
Majstrovstvách SR, ktoré sa 
tento rok konali na Liptovskej 
Mare. Ako nováčik, ktorý uro-
bil najväčší posun, bol na Maj-
strovstvách SR ocenený Adam 
Kapičák z Námestova. Špor-
tovci by uvítali dokončenie 
okolia Centra vodných špor-
tov na nábreží Oravskej prie-
hrady dobudovaním zvážnice 
a sociálnych zariadení. Vďaka 
tomu by deti mali ľahší prí-
stup k vode a vhodné zázemie 
na trénovanie. V roku 2024 
oddiel vodných športov Go-
dzillaz bude opäť organizovať 
Slovenský pohár v jachtingu 
v termíne 15. - 16. 6. 2024 v 

autocampe na Studničke pre 
viaceré lodné triedy. 


Cyklistický oddiel zorgani-

zoval 3. júna 13. ročník cyk-
listických pretekov do vrchu 
Kráľ Magurky. V roku 2024 
to bude už 14. ročník - kon-
krétne 8. júna 2024.  Na tohto-
ročnom Kráľovi Magurky 
bolo 75 pretekárov, z toho 51 
detí vrátane dorastu. Námes-
tovskí cyklisti sa zúčastnili 
tiež celoslovenských pretekov 
Gran Fondo Bratislava, kde sa 
na 35. mieste umiestnil Ró-
bert Hodál. L´Etape Slovakia 
sa zúčastnili: Jaroslav Genšor 
10.  miesto, Róbert Hodál 15., 
Milan Čierny 28., Peter Smo-
lár 50., Patrik Dobák 54., Mi-
chal Prádel 55. a Peter Genšor 
obsadil 60. miesto. Úspešný 
bol oddiel aj na pretekoch Te-
atro okolo Malohontu, kde sa 
Róbert Hodál umiestnil na 17. 
mieste. 

 
Oddiel extrémnych špor-

tov OEŠ
Členovia oddielu extrém-

nych športov sa tento rok 
zúčastnili na viacerých vý-
znamných európskych súťa-
žiach. Ako prvá súťaž roka 
bolo 2. kolo Svetového po-
hára vo Francúzsku, kde sa 
zúčastnili naši členovia To-
máš Tohol, Lucia Čajková a 
Naomi Vojtechovská a získali 
veľa cenných skúseností. Ne-
skôr ich čakali Európske hry 
v Krakove, kde sa zúčastnili 
v rovnakej zostave a získa-
li tieto umiestnenia:  Naomi 
Vojtechovská 9. miesto, Lucia 
Čajková a Tomáš Tohol 15. 
miesto. Potom nasledovalo 3. 
kolo Svetového pohára v Bru-
seli, kde sa zúčastnili v rovna-
kej zostave a podarilo sa im aj 
trénovať v rámci tohoto podu-
jatia. Vrchol sezóny bol v au-
guste, keď dvaja členovia nášho 
klubu - Tomáš Tohol a Naomi 
Vojtechovská boli vybraní ako 
jediní reprezentanti Slovenska 
na Majstrovstvá sveta GLAS-
GOW 2023, kde sa im poda-
rilo umiestniť na 44. mieste v 
mužoch a 26. mieste v poradí 
žien. Koncom roka ich čakali 
Majstrovstvá Slovenska, kde sa 
Tomáš Tohol aj Lucia Čajková 
stali víťazmi. Majstrovstiev sa 
zúčastnil aj ďalší člen oddielu 
Richard Koleják, ktorý skončil 
na 5. mieste. 

Koncom júna  2023 oddiel 
extrémnych športov zorga-
nizoval v Námestove 3. kolo 

Slovenského pohára BMX, 
kde sa zúčastnili jazdci z ce-
lého Slovenska. Prvé miesta 
patrili  Námestovčanom  To-
mášovi Toholovi a Naomi Voj-
techovskej. Richard Koleják sa 
umiestnil na 3. mieste a Lucia 
Čajková skončila druhá.  „Ur-
čite to bola super skúsenosť a 
budúci rok si to istotne zopa-
kujeme,“ povedal Tomáš To-
hol, predseda oddielu extrém-
nych športov. 


Aktívni členovia TJ Oravan 

organizujú dve veľké podujatia 
na podporu športu v Námesto-
ve pre širokú verejnosť. 

Prvé podujatie je Beh ulica-
mi mesta - BUM2023, ktoré 
patrí do kalendára bežeckých 
podujatí pravidelne tretiu má-
jovú sobotu. Podujatie je čo-
raz obľúbenejšie, čo ukazuje 
každoročný nárast účastníkov. 
V roku 2023 sa na štart po-
stavilo rekordne 261 bežcov, 

z čoho bola viac ako polovica 
detí. Organizátori privítali na 
štarte aj Martina Rusinu, rodá-
ka z Námestova a úspešného 
slovenského maratónca. Veľká 
účasť, traťové rekordy, skve-
lé počasie a atmosféra v mes-
te bol ten najlepší odkaz pre 
usporiadateľov, že aj napriek 
nie jednoduchej organizácii je 
toto podujatie skvelou rekla-
mou pre šport a najmä deti, 
veď behať môže každý a tým 
aj spraviť niečo pre svoje zdra-
vie. Tešíme sa opäť na vás 3. 
májovú sobotu v roku 2024 na 
7. ročníku.

Koncom júna TJ Oravan 
spoluorganizuje Deň mesta 
a športu na nábreží Oravskej 
priehrady. Paleta ponúkaných 
športov zo strany TJ Oravan 
je naozaj pestrá – basketbal, 
stolný tenis, plážový volejbal, 
hokej, otužovanie, jachting, 
extrémne športy v skate par-
ku... Návštevníkom sa venujú 
dobrovoľníci celé popoludnie 
a vytvárajú skvelú atmosféru. 
V roku 2023 bol rekordný po-
čet návštevníkov, pri registrá-
cii sa minuli všetky registrač-
né mapky pri čísle 300 detí a 
účastníkov bolo omnoho viac. 
Teší nás záujem detí o šport a 
robíme maximum pre rozvoj 
športu v našom meste. 

TJ Oravan sa môže pochváliť 
bohatým a aktívnym športo-
vým rokom 2023 a veríme, že 
aj nasledujúce roky budú plné 
úspechov a aktívnej športovej 
činnosti.            Za TJ Oravan

Michaela Bačová

Sezóna všetkých oddielov TJ Oravan po dvoch 
rokoch pandémie bola veľmi pestrá. Konečne sme 
mohli vo všetkých oddieloch športovať bez obme-
dzení.  

Pripravili sme krátky sumár činnosti jednotlivých 
oddielov za celý rok. Každý fanúšik športu si nájde 
svoj oddiel. 

Filip Kozoň, Tomáš Tohol, Naomi Vojtechovská, Richard 
Koleják z oddielu extrémnych športov.

 Ľadové medvede
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- Oci, naozaj mi ten iPad 
priniesol Ježiško? - Pýta sa 
Jožko otca.

- Ale samozrejme, čo ťa to 
napadlo?

- No, že celý deň stojí ne-
jaký chlapík pri domových 
dverách a chce tretiu splát-
ku.

***
Ministerstvo vnútra ozna-

muje: 

- Kriminalita silne pokles-
la. Podľa dostupných in-
formácií sa v máji nevysky-
tol ani jeden prípad krádeže 
vianočného stromčeka! 

***
Boli Vianoce a sudca bol 

v príjemnej nálade. Spýtal 
sa predvedeného muža: 

- Za čo ste tu?
- Za predčasné vianočné 

nákupy.
- To predsa nie je žiadny 

priestupok. Ako skoro ste 
nakupoval? 

- Tri hodiny pred začiat-
kom otváracej doby.

***
Bavia sa kolegyne po 

sviatkoch: 
- Čo ti dal manžel pod 

stromček?
- Norkový kožuch.
- A sedí?
Áno, oni tam mali nain-

štalovanú priemyselnú ka-
meru!

***
- Každý rok k nám na Sil-

vestra chodí svokra, ale ten-
to rok asi urobíme konečne 
výnimku!

- Akú?
- Pustíme ju dovnútra!

***

Jožko sa pýta na Štedrý 
deň rodičov:

- Určite mi toto všetko 
priniesol Ježiško?

Mamička na to: 
- Áno, a kto iný? My?
Jožko sa zamračí: 
- A čo ste mi teda priniesli 

vy?
***

- Predstavte si, prvýkrát sa 
u nás zišiel na štedrovečer-
nej večeri párny počet ľudí!

- Ako to, veď ste boli 
traja!"

- Hej, ale potom prišlo se-
demnásť hasičov!

***
Policajti vyšetrujú smrť 

Klaudie, ktorá sa počas Via-
noc zadusila rybacou kos-
ťou. Pýtajú sa jej manžela 
Toma:

- Pán Gilbert a to ste nevi-
deli, že sa vaša žena dusí?"

- Čóó? Ja slabo počujem, 
keď si púšťam hudbu, - vy-
tiahol slúchadla z uší.

- Pýtame sa vás, že či ste 
nevideli, že sa vaša žena 
dusí?

- Ja som len videl, že stá-
le otvára ústa a gúľa očami 
ako kapor, a tak som si mys-

lel, že čaruje.
***

Piťo: Čo si kúpil žene na 
Vianoce?

Dežo: Chcela niečo na krk 
a niečo na ruky.

Tak som jej kúpil mydlo.
***

V správach hovorili, že 
každý, kto vyrazí na cesty v 
tomto počasí, by mal mať 
so sebou reťaze, lopatu, 
deku, rozmrazovač, ťaž-
né lano, baterku, hever a 
náhradné koleso… no, vy-
zeral som ráno v autobuse 
ako debil…

***
Dve blondínky sa túlaju 

po lese vyše 4 hodiny, zrazu 
jedna povie: ja už som una-
vená, kašlime na to, zober-
me neozdobený…

***
26. decembra sedí opitý 

chlap na lavičke. Z igelitky 
na neho pozerá kapor a ho-
vorí: 

- Tak ja som Vianoce pre-
žil, ale teba stará zabije.

***
Keď na Vianoce uvidíš le-

tieť kravu, je to ako keď sle-
duješ prejav politika. Poze-
ráš a premýšľaš o tom, ako 
sa to "hovädo" dostalo tak 
vysoko.

***
Na Vianoce sa modlí mi-

nister fi nancií: 
- Bože, chýbajú mi penia-

ze v štátnom rozpočte. Po-
raď, čo mám robiť? 

- Vráť ich tam!
***

Babička hovorí svojim 
vnúčatám, aká bola kedysi 

zima:
- No, vnúčence moje, ke-

dysi bola taká zima, že mi 
drkotali zuby v pohári.

***
Storočný dedko sa rozču-

ľuje:
- Celých sto rokov niko-

ho nezaujímalo či mám čo 
jesť a teraz sa ma všetci 
pýtajú, čo som celých sto 
rokov jedol.

***
Dvaja penzisti vystupujú 

z taxíka. Jeden sa pýta:
- Je jedno, kto bude pla-

tiť?
- Áno.
- Tak pánboh zaplať!

***
- Počul si, Dežo, že v roku 

2026 sa bude pracovať iba v 
stredu?

- Celý deň?
***

Róm hovorí:
- Erža, ten čas rýchlo letí. 

Ešte nedávno si mi 
bola sestra, potom 
manželka, teraz si 
mi svokra.

*** 
Múdrosť v osade: 
Pes, ktorý breše, 

je nedovarený.
***

- Košice? - pýta sa 
dievčina vo vlaku.

- Ci straší? Kto by košil 
teraz v januáru, - reaguje 
dedo.

***
Na vichodňarskej zabave 

balí maľučká, tlusta, strapa-
ta, škareda dzivočka chlap-

ca:
- Ahoj skadzik ši? – paro-

bek kukne a hutori:
- Planeta žem a ti?

***
Róm má na dvore pouk-

ladané krásne bukové pole-
ná. Príde k nemu policajt a 
vraví:

- Róm, priznaj sa, kde si to 
drevo ukradol!

- Ja som ho neukradol, to 
je čestne nadobudnuté.

- Naozaj? Tak povedz, ako 
si ho získal!

- To je tak, pán policajt, - 
vysvetľuje Róm.

- Keď ráno vstanem, za-
kričím do všetkých sused-
ných dvorov Práci česť! A 
polená mi do dvora len tak 
lietajú.

***
- Moj muž zna napodobňic 

šicke džvirata.
- A co mu idze najlepši?
- Žere jak šviňa!

***
Rozprávajú sa Araňa s Gi-

zelou na poli. Jedna hovorí 
druhej:

- Moj Dežo má milenku.
- A jaksto poznala?
- Za poslední rok si už dva-

krát umyl nohy.
***

- Predstav si, mama, náš 
učiteľ ešte nikdy nevidel 
koňa!

- Ako je to možné?
- Ja som na výtvarnej na-

kreslil koňa a on nevedel, čo 
to je!

***

Bavia sa dvaja chlapi a je-
den hovorí:

- Vieš o tom, že k nám priš-
la svokra po svadbe len raz?

Druhý na to:
- Tak to máš šťastie, nie?
- Nie, nemám, ona ešte ne-

odišla!
***

Rozhovor v osade:
- Dežo, kde robíš?
- Pri vysokej peci.
- A čo tam robíš?
- Zohrievam sa.

***
Malý Róm sa prechádza už 

dlhšiu dobu okolo bazénov. 
Pristaví ho plavčík a pýta sa 
ho:

- Čo tu krúžiš stále dooko-
la? Prečo nejdeš do vody?

- A načo? - odvetí Dežo. - 
Plávať neviem a čúrať sa mi 
nechce!

***
Doktor poučuje pacienta:

- Tak, a od zajtra žiadny al-
kohol, žiadne ženy a žiadne 
nákupy.

- A to už prečo, pán dok-
tor?

- Aby ste mali peniaze na 
účet, ktorý vám vystavím!

Príde žena na políciu a 
hovorí:

- Zabila som kohúta.
Policajt na to:

- Dobre, nič sa nestalo, 
spíšeme zápisnicu. Ako sa 
voláte?

- Kohútová...

Pýta sa sudca obžalované-
ho:

- Čo nám poviete na svoju 
obhajobu?

- Že mi v zamestnaní boli 
zverené milióny a ja som 
spreneveril iba dvestotisíc.

Viete, ako sa liečia prís-
lušníci Polície?

Do stredu kruhovej 
miestnosti sa postaví plu-
kovník, okolo neho chodia 
chorí policajti a zdravia, 
zdravia, až sa uzdravia.

Hovorí jeden policajt 
druhému:

- Predstav si, včera som 
musel robiť IQ test.

- A ako ti dopadol?
- Výborne, bez nálezu.

Minister volá premiérovi. 

Ten to zdvihne a hovorí:
- Prosím, tu najlepší slo-

venský politik!
Minister sa nedá a odpo-

vie:

- Prepáčte, to je omyl! Asi 
som náhodou vytočil vlast-
né číslo!

Stretnú sa dvaja psychiat-
ri:

- Mám perfektného pa-
cienta, ale s liečbou musím 
postupovať pomaly.

- A dôvod?
- Trpí na rozdvojenie osob-

nosti a platia obidvaja.

Nebolo veselo, 
tak sa mi spat zachcelo

     ukÁzal som na korupciu 

                    
    v našej politike

     strana mu celkom 

zmenila charakter

tak pejo, nemÁme na vÝber


